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Wyniki wyborów 
w obwodowych 
komisjach wyborczych 
w Augustowie
Krótka analiza wyborcza.

Być albo nie

W tym odcinku opowieści 
o Mironie nasz bohater 
ma filozoficzny nastrój po 
wieczorze wyborczym.

Poparcie nie może być 
zmarnowane
Izabela Piasecka komentuje 
wynik wyborczy.
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Lokalnie, rzetelnie, z pasją

Mieszkańcy nadpalonego budynku 
przy ulicy Zarzecze 20 w Augustowie 
są zdeterminowani, żeby powrócić 
do swoich mieszkań. Po pożarze 
część z nich koczowała w namiotach i 
egzystowała w warunkach polowych. 
Wszystko po to, by zapobiec kradzieży 
mienia. Radni opozycji bezskutecznie 
prosili burmistrza o wynajęcie firmy 
ochroniarskiej.

Dramat lokatorów budynku 
komunalnego
Mieszkańcy narzekali, iż przez 
dłuższy czas po pożarze nie przykryto 
dachu, narażając dom na dodatkowe 
zniszczenia. Stało się tak dopiero po 
nagłośnieniu tego problemu na sesji 
rady miejskiej. Opozycja wnosiła o 

zmianę budżetu i zabezpieczenie 
200 tys. zł na remont, ale rządzący 
nie przychylili się do tego wniosku. 
Niektóre komentarze przedstawicieli 
obozu rządzącego pokazywały 
lokatorów w krzywym zwierciadle. 
Zastępca burmistrza opowiadał o 
„pojedynczych egoizmach”, a postulaty 
mieszkańców coraz częściej stawiano 
w kontrze do sytuacji lokatorów innych 
mieszkań komunalnych. Od początku 
dramatu w tle przewijał się także temat 
działki, na której znajduje się budynek. 
Radny Marcin Kleczkowski twierdzi, że 
działka w atrakcyjnej lokalizacji może 
stanowić łakomy kąsek dla kogoś, 
kto chciałby postawić w tym miejscu 
choćby hotel.

„Sprawa dla reportera” na ulicy 
Zarzecze
Między innymi o tej teorii rozmawiano 
podczas niedawnego spotkania z 
Elżbietą Jaworowicz na Zarzeczu. 
Diwa polskiego dziennikarstwa została 
zapoznana z wszystkimi wątkami 
sprawy. Jaworowicz dysponowała 
również stanowiskiem władz miasta, 
które powoływały się na zapisy 
kontrowersyjnej ekspertyzy. Jeden z 
goszczących na spotkaniu radnych 
przedstawił hipotezę o możliwości 
istnienia w naszym mieście układu 
powiązań polityczno-towarzysko-
biznesowych.

Bartosz Lipiński

Czy Elżbieta Jaworowicz pomoże 
mieszkańcom miasta? „Sprawa dla 

reportera” w Augustowie
W LIPCU DOSZŁO DO NIEWIELKIEGO POŻARU BUDYNKU PRZY ULICY ZARZECZE 20, W KTÓRYM MIESZKAŁO 

OSIEM RODZIN. MIESZKAŃCY UWAŻAJĄ, IŻ DOM NIE ULEGŁ WIĘKSZEMU ZNISZCZENIU I MOŻNA 
PRZYWRÓCIĆ GO DO UŻYWALNOŚCI. BURMISTRZ KAROLCZUK MA INNE PLANY. LOKATORZY ZAPROSILI 

ELŻBIETĘ JAWOROWICZ. 
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Poranek był bardzo sympatyczny, 
ale Miron tego nie dostrzegał. 
Odpoczywał w swoim gabinecie po 
Dniu Nauczyciela i po wyborach. 
Nauczyciele nie umęczyli go tak 
bardzo. Każdy dostał po goździku i 
rajstopach, do tego uścisk ręki Mirona i 
tyle tej uroczystości było. Nauczycielki 
nie były zachwycone, ale nauczyciele 
wydawali się zdziwieni. Oglądali 
opakowania z rajstopami z każdej 
strony. Ktoś mówił coś o LGBT, ale 
Miron nie zrozumiał, o co chodziło. 
Dużo gorzej wyglądał kolejny 
wieczór, choć nic nie zapowiadało 
kłopotów. Służby Mirona 
przygotowały szampana, whisky, 
krewetki, ośmiorniczki, wędzone 
ryby z lokalnych jezior. Babkowski 
przyniósł rosyjski kawior i rosyjską 
wódeczkę, którą dostał od posła ze 
swojej partii. Felek Skonopi zaprosił 
młode koleżanki. Były też sterty 
znakomitych kubańskich cygar. 
Miron przyniósł z domu służbowy 

projektor, na którym w domowych 
pieleszach oglądał ulubione seriale. 
Ten wieczór wyborczy miał przejść 
do historii naszego miasta. Babkowski 
miał zostać posłem, co otwierało nowe 
możliwości dla towarzyszy partyjnych 
Mirona. Kilka tygodni przed wyborami 
podzielili pomiędzy sobą państwowe 
spółki, ustalili pensje, zaplanowali 
intratne kontrakty. Planowali budowę 
niepotrzebnego lotniska, drogi w 
środku lasu. Wszystko, by ich firmy 
miały gdzie zarabiać ogromne 
pieniądze. Otwarcie dziesiątek butelek 
najdroższego szampana zaplanowano 
na godzinę 21. Już godzinę wcześniej 
nie brakowało nikogo. Wszyscy 
radni, zastępcy Mirona z rodzinami, 
działacze i sympatycy. Atmosfera 
była wyjątkowa, działacze oczekiwali 
wielkiego zwycięstwa, zmiażdżenia 
opozycji, zdobycia nie tylko naszego 
miasta, ale także naszego kraju. To 
miało być Waterloo, to miała być bitwa 
nad Oką, wielki triumf Babkowskiego.

-Powrócimy wierni, my czterej 
pancerni!!! -śpiewał na cały głos Felek 
Skonopi.   
-Cisza, cisza!!! -wrzeszczał Dobowski.
-Sześć, pięć, cztery, trzy, dwa, jeden, 
start -Sławojek stanął najbliżej 
Babkowskiego, by jako pierwszy 
złożyć mu gratulacje. 
Głos zza ekranu stał się słyszalny.
„Dobry wieczór państwu, witamy 
na wieczorze wyborczym. Za chwilę 
zobaczymy, kto wygrał wybory. To 
były bardzo ważne wybory, które 
określą, czy nasz kraj pójdzie w 
stronę Rosji i Niemiec, czy stanie się 
niemieckim landem, czy w szkołach 
nasze dzieci będą uczyły się języka 
rosyjskiego i niemieckiego zamiast 
polskiego, czy jednak będzie krajem 
naszej partii i jej działaczy? Uwaga! 
Oto wyniki głosowania”.
Wiele par oczu w gabinecie 
Mirona wpatrywało się w wielki 
ekran z wynikami. Nikt się nie 
odzywał. Niektórzy spoglądali to na 
Babkowskiego, to na Dobowskiego, to 
na Felka Skonopi. 
-Co to ma znaczyć? O co tu chodzi? 
-radny Działkowicz nie mógł 
zrozumieć tego, co wyświetlało się na 
ekranie.
-Normalnie -Dobowski uśmiechnął się 
krzywo. -Suweren zdecydował. Nie 
mamy posła, nie mamy kontraktów, 
nie mamy spółek, nie mamy kasy. 
Otwierać szampany, albo nie, dajcie mi 
tu tę ruską wódkę!
Co się działo później, Miron nie do 
końca zapamiętał. Babkowski najpierw 
się rozryczał, Felek go pocieszał, dawał 
mu jakieś proszki na uspokojenie 
i lepszy humor. Te proszki każdy 
chciał wziąć, nawet Miron. Potem był 
szampan, a gdy nastroje się poprawiły, 
wszyscy zaczęli tańczyć. Także Alka 
Wolska tańczyła i to na stole.
-Polacy nic się nie stało, Polacy nic się 
nie stało!!! -wrzeszczeli wszyscy razem.
Chwilę później film Mironowi się 
urwał.
Dzisiaj siedział samotnie w gabinecie i 
rozmyślał. 
„Być albo nie być? Oto jest pytanie. 
Czy być tą bezczynną postacią za 
biurkiem, ułożoną jak pasjans, czy też 
podjąć decyzję, stanąć twarzą w twarz 
z prawdą i wybrać „nie być”? Z jednej 
strony, układanie pasjansa w cieple 
mojego krzesła daje pewność, komfort, 
spokój ducha. O, jak wzniosłe jest 
życie pasjansa! Zawsze istnieje szansa 

Być albo nie

na kolejną partię, kolejne wyzwanie 
do rozwiązania. Czyż nie to jest sens 
bycia?
Ale z drugiej strony… Czy nie jestem jak 
ta karta, która czeka na odpowiednie 
miejsce, na właściwą chwilę, aby 
znaleźć swoje przeznaczenie? Co to za 
bycie, jeśli nie jestem w stanie dokonać 
trudnych wyborów, stanąć w obliczu 
niepewności, zaryzykować, a może 
nawet przegrać?
Być albo nie być… Czy to naprawdę 
takie trudne pytanie? Może 
powinienem zostawić pasjans i oddać 
się życiu pełnemu wyzwań, pełnemu 
niespodzianek. Ale znowu, co jeśli 
przegram? Co jeśli mój pasjans się 
nie ułoży? Co jeśli stanę się jak ta 
odwrócona karta, która nie pasuje 
nigdzie?
Nie, nie! Muszę podjąć decyzję. Muszę 
zdecydować, czy być urzędnikiem, 
który zarabia krocie na układaniu 
pasjansa, czy być kimś, kto faktycznie 
jest. Ale, ach, jak trudno jest dokonać 
wyboru, gdy tak wiele stoi na szali. 
Może powinienem jeszcze zagrać 
jedną partię pasjansa... zanim 
zdecyduję.”

Krzysztof Przekop
Przedstawione sytuacje i postacie są 
wytworem wyobraźni autora, kreacją 
artystyczną, choć autor inspiruje 
się obserwacjami sytuacji i postaci 
prawdziwych. Autor nie ponosi 
odpowiedzialności za jakiekolwiek 
skojarzenia.
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Podczas ostatnich wyborów 
parlamentarnych otrzymała 
pani 6.510 głosów. To bardzo 
dobry wynik, choć nie udało się 
zdobyć mandatu. Czy jest pani 
usatysfakcjonowana po batalii 
wyborczej?
-O pełnej satysfakcji można mówić 
jedynie w przypadku osiągnięcia 
celu, czyli w tym przypadku zdobycia 
mandatu. Natomiast nie ukrywam, że 
jestem bardzo zadowolona z wyniku i 
ilości zdobytych głosów. Jak na debiut 
w tak trudnej konkurencji uważam, że 
wynik jest naprawdę bardzo dobry. 

Czy tak wysokie poparcie, które 
otrzymała pani od mieszkańców 
całego województwa, może 
zaprocentować podczas wyborów 
samorządowych?
-Tak wysokie poparcie nie może być 
zmarnowane. To jest mandat zaufania 
dużej części naszej społeczności. 
Ta ilość oddanych na mnie głosów 
nie pozwala na rezygnację. Czuję 
się wręcz zobowiązana do dalszego 
działania i aktywności. 

Jakie ma pani plany na 
nadchodzące miesiące? Wydaje 
się, że miałaby pani spore szanse 
w wyborach na burmistrza 
Augustowa, jednak zachęcająca 
może być także perspektywa 
startu do sejmiku województwa 
podlaskiego.
-Za wcześnie jest, aby mówić o 
jakichkolwiek decyzjach dotyczących 
wyborów. Teraz jest pora na 
podsumowania, spotkania z ludźmi, 
którzy stali obok nas i wspierali w 
tym intensywnym czasie kampanii, 
wysłuchanie ich opinii. Nie ukrywam 
jednak, że przy tej okazji rozpoczną 
się też rozmowy o tym, co dalej, czyli o 

Radni opozycji wiele razy 
narzekali, że interpelacje 
kierowane przez nich do 
burmistrza Karolczuka są 
lekceważone, a odpowiedzi są 
wymijające. Szczytem arogancji 
jest całkowite zignorowanie 
pytań radnego, który czeka na 
odpowiedzi od ponad stu dni.
Marcin Kleczkowski od dawna 
nie może doprosić się informacji 
dotyczącej kosztów miejskiej 
propagandy.
-Miasto za publiczne pieniądze 
wydaje „Informator Miejski Augustów” 
zwany także „Manipulatorem 
miejskim”. Celem periodyku nie 
jest informowanie mieszkańców 
o bardzo istotnych kwestiach. Nie 
zamieszczono tam choćby komunikatu 
o konieczności zamontowania 
dodatkowych zaworów do nowych 
wodomierzy, które montuje spółka 
Wodociągi i Kanalizacje Miejskie,

co jest przyczyną wysokich opłat za 
wodę. Informator służy propagandzie 
i prowadzeniu kampanii wyborczej 
przez burmistrza Karolczuka -twierdzi 
Marcin Kleczkowski.

Ogromne zdumienie 
Sieczkowskiego
-W pierwszej połowie czerwca 
złożyłem interpelację do burmistrza, w 
której zwróciłem się o przedstawienie 
całkowitych kosztów wydawnictw 
opłacanych przez miasto w ostatnich 
latach. Do tej pory nie otrzymałem 
żadnej odpowiedzi. Na ostatniej 
sesji informowałem, że czekam na 
odpowiedź przez ponad sto dni. 
Zastępca burmistrza Sławomir 
Sieczkowski zrobił wielkie oczy i 
udawał zdumionego moją relacją. 
Zauważyłem, że w tym samym czasie 
pani sekretarz miasta pokazała panu 
Sieczkowskiemu moją interpelację na 
monitorze. Pomimo upływu kolejnych 
dni, sytuacja nadal nie uległa zmianie 
i wciąż jestem ignorowany -komentuje 
Kleczkowski.

Bartosz Lipiński

Poparcie nie może 
być zmarnowane

ROZMOWA Z IZABELĄ PIASECKĄ, KANDYDATKĄ DO SEJMU RP W 
NIEDAWNYCH WYBORACH PARLAMENTARNYCH.

kolejnych wyborach.

Czy podczas wyborów 
samorządowych będzie 
reprezentowała pani barwy Lewicy, 
czy należy się raczej spodziewać 
kandydowania przez panią z listy 
Koalicji Obywatelskiej?
-Tak ja powiedziałam, na te decyzje 
jeszcze jest za wcześnie. Jestem osobą 
bezpartyjną, niezależną. Praca w 
klubie Koalicji Obywatelskiej rady 
miejskiej dała mi wiele satysfakcji i 
mam nadzieję, że była 
zauważona. Niczego 
nie wykluczam. 
Najpierw należy 
jednak przeanalizować 
wyniki i wyciągnąć 
wnioski. Wtedy dopiero 
będziemy mogli mówić 
o rozwiązaniach. 
Znowu to pokreślę, o 
sukcesie można mówić 
jedynie w przypadku 
wygranej, czyli zdobyciu 
mandatu. Dlatego w tej 
chwili należy przyjąć 
taką strategię, która 
przyniesie oczekiwany 
przez wyborców efekt.

W ostatnich latach 
burmistrz Mirosław 
Karolczuk wykonał 
krok w kierunku zbliżenia się do 
partii Prawo i Sprawiedliwość. 
Myśli pani, że po zmianie rządu 
Karolczuk może stać się nagle 
liberałem bądź ludowcem z 
Trzeciej Drogi?
-Historia zna takie przypadki, a 
polityka tym bardziej. Myślę jednak, że 
mieszkańcom trudno będzie uwierzyć 
w szczerość intencji burmistrza, o ile 
taka zmiana kierunku by zaistniała. 

Burmistrz nie 
odpowiada od 
ponad stu dni  

Myślę jednak, że byłby to szczyt 
hipokryzji, bo wiemy jak odległe są te 
dwa brzegi.

Pamięta pani czasy, kiedy wspólnie 
z Mirosławem Karolczukiem 
kandydowała pani do samorządu z 
lewicowego komitetu?
-Tak, to zdaje się był 2002 rok. Moje 
lewicowe sympatie chętnie były 
przypominane przez obecnych 
włodarzy miasta w czasie sesji rady 
miejskiej. Ja nigdy nie ukrywałam, 
że mam poglądy centrolewicowe. 
Natomiast pan burmistrz jakoś o 
tym nie wspomniał, ale to naprawdę 
nie jest powód do wstydu panie 
burmistrzu. Każdy ma swoją historię, 
kapitał, ideały. Myślę, że najważniejsze 
w tym wszystkim jest to, żeby być 
dobrym człowiekiem.

Czy zmiana rządu w Polsce 
oznacza, że definitywnie upadnie 
wizja budowy południowo-
wschodniej obwodnicy Augustowa, 
która mogłaby wyrządzić znaczące 
straty miastu oraz okolicznym 
gminom?
-Trudno powiedzieć. Ta szopka 
z wizyty wiceministra obrony u 
ministra infrastruktury jakoś mnie nie 
przekonuje. Należy trzymać rękę na 
pulsie i zaraz po ukonstytuowaniu się 
nowego rządu należy to sprawdzić.

Czego spodziewa się pani 
po nowym rządzie, który 
najprawdopodobniej utworzą 
partie będące dotychczas w 
opozycji parlamentarnej?
-Przede wszystkim realizacji obietnic 
wyborczych. Nie chcę jednak, aby 
odbyło się to na tzw. chybcika. 
Potrzebujemy stabilizacji i spokoju. 
Potrzebujemy współpracy z Unią 
Europejską i przywrócenia poczucia 
bezpieczeństwa, praworządności i 
wolności. Nie wiemy tak naprawdę, 
jaki jest stan polskiej gospodarki. 

Czy potrzebne będzie 
zaciskanie pasa? Na 
wiele pytań jeszcze nie 
znamy odpowiedzi i 
dopóki demokratyczna 
opozycja nie dotrze do 
wszystkich dokumentów 
i liczb, nie wiadomo, w 
jaki sposób należy dalej 
prowadzić politykę i co 
nas czeka. Natomiast 
jedno jest pewne. 
Społeczeństwo oczekuje 
rozliczenia polityków 
odpowiedzialnych za 
stan Polski, uzdrowienia 
i odkłamania TVP 
i normalnych 
podręczników szkolnych. 
Tych obszarów, w 
których potrzebna 
jest interwencja, jest 

wiele, ale nie da się tego zrobić w 
ciągu doby czy nawet kilku dni. Mam 
jednak nadzieję, że powoli wrócimy 
do normalności, gdzie w atmosferze 
wzajemnego zrozumienia będziemy 
budować nasze małe ojczyzny.

Dziękuję za rozmowę.
Rozm. Bartosz Lipiński

Jestem bardzo 
zadowolona z 
wyniku i ilości 
zdobytych 
głosów. Jak 
na debiut w 
tak trudnej 
konkurencji 
uważam, że 
wynik jest 
naprawdę bardzo 
dobry. 
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Komitet wyborczy Ilość głosów

Prawo i 
Sprawiedliwość

7117

Trzecia Droga

2316

Koalicja 
Obywatelska 
.N iPL Zieloni

1596

Konfederacja
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Nowa Lewica
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Prawo i 
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54%
Trzecia Droga

18%

Koalicja 
Obywatelska .N 

iPL Zieloni
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11%

Nowa Lewica
5%

Wyniki komitetów wyborczych w gmianach powiatu 
augustowskiego

Wyniki wyborów do Sejmu w gminach powiatu 
augustowskiego

Poza Augustowem, w gminach powiatu augustowskiego 
wybory do Sejmu zdecydowanie wygrało Prawo i 
Sprawiedliwość. PiS najlepszy wynik osiągnął w komisji 
obwodowej w Kuriance, w gminie Lipsk, bo aż 72,46% głosów, 
a najniższy w Centrum Informacji Turystycznej w Płaskiej 
z wynikiem 38,64%. Koalicja Obywatelska najwyższą notę 
zebrała w komisji CIT w Płaskiej osiągając poparcie 24,83% 
wyborców. Trzecia Droga najlepszy wynik osiągnęła w 
komisji obwodowej w Jaminach, w gminie Sztabin, gdzie 
zdobyła 25,51% głosów. 

Przeanalizowaliśmy wyborcze 
wyniki ugrupowań, wystawiających 
kandydatów do Sejmu RP w 
poszczególnych gminach, z 
wyłączeniem miasta Augustowa. 
Wniosek jest jeden. Wielkim wygranym 
wyborów w powiecie augustowskim 
jest Prawo i Sprawiedliwość. Na 
drugiej pozycji, w zależności od 
poszczególnych komisji obwodowych 
jest Trzecia Droga zamiennie z Koalicją 
Obywatelską. Wielkim przegranym jest 
Ruch Dobrobytu i Pokoju. 

Ciekawostki wyborcze w gminie 
Augustów 
W gminie wiejskiej Augustów jej 
mieszkańcy głosowali w 10 komisjach 
obwodowych. Analizowaliśmy wyniki 
wyborcze wszystkich gminnych 
komisji w rozbiciu procentowym na 
poszczególne ugrupowania polityczne. 
I tak PiS największe poparcie zdobyło 
w komisji obwodowej znajdującej się w 
Janówce. Tam głos na tę partię oddało 
57,72% głosujących. Na terenie gminy 
Augustów Koalicja Obywatelska nie 
zdobyła zbyt wielu głosów. Największy 
wynik wynoszący 13,89 % uzyskała 
w komisji w Topiłówce. Najniższy 
wynik to 4,58%. Natomiast Trzecia 
Droga zyskała spore poparcie w 
komisji obwodowej w Białobrzegach. 
Tam na to ugrupowanie oddało głos 
20,57% uprawnionych. Spore poparcie 
w komisji w Jeziorkach otrzymała 
Konfederacja, gdzie zagłosowało na nią 
21,25% osób. Wyniki Nowej Lewicy w 
gminie oscylują między 1,42%, a 7,27%. 
Najwyższą notę uzyskała w komisji 
w Szkole Podstawowej w Rutkach. 
Największymi przegranymi w gminie 
były trzy ugrupowania Polska Jest 
Jedna, Bezpartyjni Przedsiębiorcy i 
Ruch Dobrobytu i Pokoju. To ostatnie 
aż w pięciu gminnych komisjach 
odnotowało zero głosów. 

Bargłów Kościelny także wsparł 
rządzącą partię 
W Bargłowie Kościelnym głosować 
można było w czterech komisjach 
obwodowych. Najwięcej głosów, 
bo 59,45%, otrzymało Prawo i 
Sprawiedliwość w komisji w Łabętniku. 
Na KO najwięcej głosów padło w tej 
gminie, o dziwo w tej samej komisji, ale 
wynik wynosił 10,98%. Trzecia Droga 
zaś otrzymała największe poparcie w 
komisji w Bargłowie Kościelnym, gdzie 
oddano na nią 19,02%. Konfederacja 
najwyższy sukces osiągnęła w komisji 
w Tajnie Starym, gdzie uzyskała 12,63%. 
Wyniki Nowej Lewicy w tej gminie 
plasowały się od 3,64% w Łabętniku do 

dokładnie w komisji znajdującej 
się w Środowiskowym Domie 
Samopomocy w Kuriance, która 
obejmowała dwie miejscowości, 
Kuriankę i Dulkowszczyznę. Na 
KO głosowali głównie mieszkańcy 
Lipska.  W komisji mieszczącej 
się w Miejsko-Gminnym Ośrodku 
Kultury w Lipsku zagłosowało na 
to ugrupowanie 14,19%. Również 
Trzecia Droga zyskała najwięcej 
głosów, bo 19,57 % w Lipsku. 
Konfederacja w gminie Lipsk 
największe poparcie zdobyła w 
komisji w Bartnikach (11,41%). Nowa 

Na Konfederację najwięcej głosów 
oddano w Gminnym Ośrodku Kultury 
w Nowince (13,13%). Wyniki gminne 
Nowej Lewicy oscylowały między 
3,74%, a 8,23%. W gminie Nowinka 
pracowały cztery komisje wyborcze. 

W Płaskiej także wybrano PiS 
W gminie Płaska, najmniej zaludnionej, 
działały cztery komisje wyborcze. W 
Strzelcowiźnie PiS uzyskał najwięcej 
w tej gminie głosów, bo aż 63,03%. 
Koalicja Obywatelska najlepszy 
wynik wyborczy w augustowskich 
gminach wiejskich uzyskała właśnie 

5,30% w Bargłowie Kościelnym. 

Lipszczanie zdecydowanie 
zagłosowali na PiS 
Na terenie miasta i gminy Lipsk 
pracowało siedem komisji wyborczych. 
Największe wsparcie, bo aż 72,46% 
zdobyło Prawo Sprawiedliwość. 
To najwyższy wynik, jaki ta partia 
zdobyła w tegorocznych wyborach 
w powiecie augustowskim. A padł on 

Lewica największy wynik (6,06%) 
uzyskała w Lipsku. 

Partia rządząca triumfowała w 
gminie Nowinka 
PiS w gminie Nowinka największe 
poparcie uzyskał w komisji w 
Olszance, bo aż 60,63 %. Trzecia 
Droga największy wynik zyskała 
(21,21%) w komisji w Monkiniach, a 
KO (16,77%) także w tej samej komisji. 

w gminie Paska. W komisji w Płaskiej, 
obejmującej miejscowości Płaską, 
Gorczycę, Księży Mostek i Perkuć na to 
ugrupowanie głosowało 24,83%. W tej 
samej komisji Konfederacja zanotowała 
najwyższy wynik gminny w postaci 
16,25 %. Trzecia Droga najwięcej 
głosów w całej gminie (20,19%) zyskała 
w Płaskiej, w komisji obejmującej 
Dalny Las, Mołowiste, Macharce, 
Podmacharce, Serski Las, Serwy i 
Suchą Rzeczkę. Poparcie Nowej Lewicy 
mieszkańców gminy Płaska plasowało 
się od 0 do 6,21%. 

Trzecia Droga najlepszy wynik 
wśród gmin powiatu osiągnęła w 
Sztabinie 
Ciekawie głosowano w gminie Sztabin. 
Tam swój rekord we wszystkich 
gminach powiatu, oprócz Augustowa, 
osiągnęła Trzecia Droga. Wyniósł 
on 25,51% i zanotowany został w 
komisji w Jaminach. Mieszkańcy tej 
gminy głównie głosowali na PiS. W 
Krasnymborze zyskał ono aż 61,33%. 
Koalicja Obywatelska najlepszy wynik 
w tej gminie osiągnęła w komisji w 
Sztabinie. Tam głosowało na nią 14,30% 
uprawnionych. W czterech komisjach 
wyborczych w gminie wyniki 
Konfederacji plasowały się od 9,21 do 
10,92%. 

Beata Perzanowska 
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Wyniki komitetów wyborczych w Augustowie

Wyniki wyborów w 
obwodowych komisjach 

wyborczych w 
Augustowie

15 października odbyły się wybory parlamentarne. 
Zmobilizowani Polacy poszli do urn, co skutkowało rekordową 
frekwencją (74,38%). W Augustowie ta frekwencja wyniosła 
69,16%. Łącznie w naszym mieście było 21 obwodowych 
komisji wyborczych.

Najwięcej głosów w każdej obwodowej 
komisji zdobyło ugrupowanie Prawo 
i Sprawiedliwość. Drugie miejsce w 
rankingu największej ilości głosów 
zajęła Koalicja Obywatelska .N IPL 
Zieloni. Podium zamknęła Trzecia 
Droga Polska 2050. Czwarty wynik 
osiągnęła Nowa Lewica, a piąty 
Konfederacja. Następni byli: Polska Jest 
Jedna i Bezpartyjni Samorządowcy. 
Listę zamknął Ruch Dobrobytu i Pokoju. 

Najniższe i najwyższe 
wyniki ugrupowań: Prawo i 
Sprawiedliwość
W komisji nr 19 (Bluszczowa, Bobrowa, 
Chabrowa, Konwaliowa, Koński 
Rynek, Krecia, Liliowa, Liściasta, 
Miętowa, Pełnikowa, Ruciana, Rysia, 
Targowa, Torfowa, Widłakowa, 
Wspólna, Wypusty, Ziołowa), Prawo 
i Sprawiedliwość zdobyło zaledwie 
32% głosów (201 na 628 głosów 
ważnych). W komisji nr 16 (Agrestowa, 
Czereśniowa, Jabłoniowa, Jagodowa, 
Malinowa, Mirabelki, Morelowa, 
Nowomiejska, Porzeczkowa, Śliwkowa, 
Truskawkowa, Wiśniowa, Wrzosowa) 
ugrupowanie zdobyło 423 głosy na 923 
ważne, co stanowi 46%. Dodatkowo 
w Augustowie były dwie komisje 
zamknięte –nr 20 (Samodzielny 

Trzecia Droga Polska 2050
Trzecie w kolejności ugrupowanie 
najmniejsze poparcie o wysokości 
13% zdobyło w komisji nr 14 (60 
głosów na 462 ważnych), największe 
zaś w komisji nr 19. Wyniosło ono 
24% (151 głosów na 628 ważnych). 

Nowa Lewica
Lewica w województwie podlaskim 
nie zdobyła żadnego mandatu. 
Najniższy wynik, czyli 5% poparcia, 
ugrupowanie zyskało w komisji nr 
16. Na 923 głosy ważne, głosów na 
Lewicę oddano zaledwie 50. 94 
głosy na 691 ważnych, czyli 14% 
poparcia, zdobyła w komisji nr 2 (al. 
Aleja Kardynała Wyszyńskiego, ul.: 

523 ważne). Najwięcej, bo 10% głosów 
Konfederacja zdobyła w komisjach: 9 
(mjr. Henryka Sucharskiego, Obrońców 
Westerplatte) -91 głosów na 938 
ważnych, 16 -94 na 923 i 17 -68 na 687. 
W komisji nr 20, Konfederacja nie 
zdobyła ani jednego głosu.

Polska Jest Jedna
Jest to pierwsze ugrupowanie, które 
nie dostało się do Sejmu. 1 głos na 426 
ważnych PJJ zdobyło w komisji nr 14. 
W komisji nr 7 (Arnikowa, Bagienna, 
Białostocka, Chłopska, Dworska, 
Fabryczna, Golfowa, Goryczkowa, 
Groszkowa, Guzia, Hurtowa, Kalinowa, 
Kolonijna, Kupiecka, Magazynowa, 
Makowa, Mazurska, Miłkowa, 
Miłosna, Miodowa, Mokra, Obuwika, 

Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej 
w Augustowie) oraz 21 (Podlaskie 
Centrum Sercowo-Naczyniowe Sp. z o. 
o. w Augustowie). W tych komisjach, 
PiS zdobyło 62% (16 głosów na 26 
ważnych) i 69% (45 głosów na 65 
ważnych).

Koalicja Obywatelska .N iPL Zieloni
Koalicja Obywatelska najwięcej głosów, 
bo 128 na 462 ważnych, czyli 28% 

uzyskała w komisji nr 14 (3 Maja, Gęsia, 
Hoża, Łabędzia, Młyńska, Ogrodowa, 
Rybacka, Sienkiewicza). Najmniejsze 
poparcie KO zanotowała we wcześniej 
wspomnianej komisji nr 16 oraz 17 
(Kopernika, Kościuszki, Łanowa, 
Łazienna, Łąkowa, Miła, Polna, Skrajna, 
Słoneczna, Szkolna, Wesoła, Wilcza, 
Wiosenna). W tych komisjach, KO 
zdobyło 18% (170 głosów na 923 ważne 
oraz 127 na 687). 

Elektryczna, Hotelowa, 1 Pułku Ułanów 
Krechowieckich, Klonownica, osiedle 
Polanica, Sportowa, Turystyczna, 
Tytoniowa). 

Konfederacja
W komisji nr 3 (Aleja Ofiar Obławy 
Augustowskiej, Letniskowa, Marii 
Konopnickiej, Sosnowa, Szpitalna, 
Zacisze, Zarzecze, Zdrojowa), 
ugrupowanie zyskało 5% (28 głosów na 

Odległa, Osadnicza, Produkcyjna, 
Rolna, Rosiczkowa, Rumiankowa, 
Rzemieślnicza, Siewna, Składowa, 
Słowackiego, Stokrotki, Storczykowa, 
Szlachecka, Transportowa, Usługowa, 
Warsztatowa, Włościańska, Wojska 
Polskiego, Ziemiańska, Żarnowska, 
Żeńców, Żniwna), ugrupowanie zdobyło 
23 głosy na 1130 ważnych.

Bezpartyjni Samorządowcy
Jest to kolejna partia, która nie 
osiągnęła progu wyborczego. W komisji 
nr 5 (pl. ks. Bolesława Szkiłądzia, ul.: 
Bolesława Limanowskiego, Bystra, 
Flisaków, Gajowa, Grzybowa, Jaćwieska, 
Jana Lelewela, Kanałowa, Kozi Rynek, 
Krótka, Ludowa, Myśliwska, Perstuńska, 
Proletariacka, Retmańska, Saperów, 
Sarnia, Stawy, Straży Leśnej, Śluzowa, 
Waryńskiego, Wiklinowa), Bezpartyjni 
zdobyli 2 głosy na 691 ważnych. W 
komisji nr 9, 23 wyborców z 938 
zagłosowało na tę partię.

Ruch Dobrobytu i Pokoju
Ta partia zamyka listę tych, które 
nie osiągnęły progu wyborczego. 0 
głosów ugrupowanie zdobyło w dwóch 
komisjach: 12 (Kościelna, Mickiewicza), 
gdzie głosów ważnych było 758, oraz 
19, gdzie tych głosów było 628. 8 głosów 
na 1130 ważnych RDiP zdobyło w 
komisji nr 7. 

Zuzanna Hanysz
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Podczas niedawnej sesji rady 
miejskiej w Augustowie szeroko 
komentowano kwestię czystości. 
Krytycznie o działaniach władz 
miejskich wypowiedziała się między 
innymi radna Krystyna Wilczewska 
reprezentująca komitet Dobry Wybór. 
Jej krytyka jest godna odnotowania, 
gdyż w ostatnim czasie niektóre 
wypowiedzi oraz głosowania 
Wilczewskiej sugerowały, że coraz 
bliżej jest jej do koalicji rządzącej, 
popierającej burmistrza. Tym razem 
reprezentowała głos opozycji.

-Słyszymy, że burmistrzowi zależy na 
utrzymaniu czystości, żeby w centrum 
miasta była zieleń i kwiaty. Co z resztą 
miasta? Uważam, że podczas wakacji, 
kiedy w Augustowie było najwięcej 
ludzi, było brudno. Nie były sprzątane 
ulice -ubolewała na ostatniej sesji 
Krystyna Wilczewska.

Krukowate zaatakowały w 
Augustowie
Mirosław Chudecki zwrócił 
uwagę na problem z ławkami w 
parku, zanieczyszczonymi ptasimi 

ekskrementami. Ten temat przewija 
się w publicznych dyskusjach od lat 
i niejednokrotnie był opisywany na 
łamach tutejszej gazety. Burmistrz nie 
ma panaceum na zażegnanie bolączki 
i jedynie rozkłada ręce. Może powinno 
się rozstawić w parku kilka strachów 
na wróble?
-Moje pytanie dotyczy czystości w 
parku miejskim. Dostaję sygnały, że 
przez ptasie odchody nie można 
usiąść na ławkach. Augustów w 
ostatnim czasie jest bardzo mocno 
atakowany przez ptaki krukowate, 
które wypychają potrzebne nam 
ptactwo, takie jak wróble czy jeżyki. 
Te wielkie ptaki nie dość, że niszczą, 
to jeszcze bardzo mocno brudzą. 
Czy możemy jako miasto coś z tym 
zrobić i zareagować? Ludzie zgłaszają 
taką potrzebę -powiedział Mirosław 
Chudecki.
Przewodnicząca rady alarmowała, że 
„tabuny ptaków niszczą pomniki” na 
naszym cmentarzu.
-Ja miałam zgłoszenia dotyczące 
cmentarza, gdzie tabuny ptaków 
niszczą pomniki. Ludzie się na 
to skarżą. Należy coś zrobić, by 
wyeliminować to zjawisko -stwierdziła 
Alicja Dobrowolska.

Ptactwo wygrywa z burmistrzem
Zastępca burmistrza twierdzi, iż 
władze miasta podejmują działania na 
rzecz płoszenia ptactwa.
-Co roku podejmujemy działania 
związane z płoszeniem, zrzucaniem 
gniazd, czy wynajęciem sokolnika. 
To wszystko musi zostać uzgodnione 
z Regionalną Dyrekcją Ochrony 
Środowiska. Problem ptaków w 
miastach nie dotyczy tylko Augustowa. 
Często bywa tak, że spłoszone ptaki 
przenoszą się czasowo z jednego 
miejsca na drugie i po jakimś czasie 
wracają. Widzimy, jaki to jest problem, 
bo czasami dwukrotnie w ciągu 
dnia myjemy ławki. Jest bardzo dużo 
ptaków na Rynku Zygmunta Augusta. 
Za cmentarz nie odpowiadamy 
-informował Sławomir Sieczkowski.

Bartosz Lipiński

Ptasie ekskrementy w 
parku miejskim

Prostactwo przewodniczącej. 
Zapomniała, że maniery są darmowe

BRUD W MIEŚCIE JEST PROBLEMEM OBECNEJ KADENCJI 
SAMORZĄDU MIEJSKIEGO. BURMISTRZ KAROLCZUK NIE ZNALAZŁ 

RECEPTY NA ROZWIĄZANIE TAKŻE TEJ BOLĄCZKI, CHOĆ 
SPRAWUJE RZĄDY W AUGUSTOWIE OD BLISKO PIĘCIU LAT. 

WIELOKROTNIE NA ŁAMACH NASZEJ GAZETY OPISYWALIŚMY 
WSTYDLIWE ZJAWISKO PTASICH EKSKREMENTÓW NA ŁAWKACH 
W PARKU MIEJSKIM. NIEWIELE WSKAZUJE NA TO, ŻE OBECNE 

WŁADZE PORADZĄ SOBIE Z „FEKALNYMI PAMIĄTKAMI”.

Przewodniczącej rady miejskiej 
Alicji Dobrowolskiej chamstwo 
nie przeszkadza, bo traktuje to 
jako cechę wyróżniającą. Nie po 
raz pierwszy pozwoliła sobie na 
prymitywny komentarz, mogący 
uderzać w godność jej największego 
oponenta i jego rodziny.
Na ostatniej sesji pojawił się wątek 
wadliwego wodomierza radnego 
Marcina Kleczkowskiego. Prezes 
spółki wodociągowej diagnozując 
zaistniałą sytuację mówił, że wodomierz 
Kleczkowskiego „stoi”.

Frywolny dowcip przewodniczącej
-Czy to znaczy, że radny Kleczkowski 
nie używa wody? -pytała drwiąco Alicja 
Dobrowolska.
Kleczkowski nie mógł odnieść się do jej 

słów, bo miał wyłączony mikrofon. Uważa 
jednak, że komentarz Dobrowolskiej był 
prostacki, a jej knajacka wypowiedź 
może uderzyć rykoszetem także w 
najbliższych członków jego rodziny.
-Wypowiedź pani Dobrowolskiej 
świadczy o jej prostactwie i braku 
kultury. Przewodnicząca, która 
nieudolnie kreuje się na osobę 
empatyczną, dotyka tymi słowami także 
moją rodzinę. Poprzez insynuowanie, 
że nie używam wody i się nie myję, 
Dobrowolska naraża moje dzieci 
na różne nieprzyjemności w szkole 
i poza nią. Zachęcam tę panią do 
powściągliwości, aby przynajmniej w 
miejscach publicznych zachowywała się 
kulturalnie -relacjonuje radny Marcin 
Kleczkowski.

Bartosz Lipiński

Wypowiedź pani 
Dobrowolskiej świadczy o jej 
prostactwie i braku kultury.

POLICJANT 
Z LIPSKA 
DZIELNICOWYM 
ROKU 
Starszy sierżant Kamil 
Kirejczyk, pracujący w Lipsku, 
został Dzielnicowym Roku. 
W piątek, 20 października 
brał udział w XIII Finale 
Ogólnopolskich Zawodów 
Policjantów Dzielnicowych i 
zajął pierwsze miejsce. 
Policjanci startujący w 
trzydniowych rozgrywkach 
mieli za zadanie wykazać 
się wiedzą i umiejętnościami 
zawodowymi. Wykonywali 
symulację podstawowych 
czynności służbowych i pierwszą 
pomoc. Ich zadaniem było także 
strzelanie, analiza dokumentacji i 
napisanie testu wiedzy. Najlepszy 
wynik wśród startujących uzyskał 
starszy sierżant Kamil Kirejczyk 
z Posterunku Policji w Lipsku, 
przynależącego do Komendy 
Powiatowej Policji w Augustowie. 
Lipski policjant tym samym zdobył 
tytuł Dzielnicowego Roku. 

Beata Perzanowska 
Źródło Podlaska Policja 

Na zdjęciu Kamil Kirejczyk 
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Dużym wyzwaniem był Ultra 
Kanał Maraton na dystansie 42 
i 83 km. 

-Ten pomysł kiełkował w naszych 
głowach od wielu lat -powiedział 
Andrzej Zarzecki. -Idealna 
okazją był właśnie tak wspaniały 
jubileusz jak 200-lecie budowy 
Kanału Augustowskiego. Ponad 
80 kilometrowa trasa nie jest 
przypadkowa. Jest to długość odcinka 
kanału znajdującego się na terenie 
Polski. Ważne było to, by trasa 
przebiegała przez najatrakcyjniejsze i 
najwspanialsze śluzy. Organizacja tak 
długiej trasy była wielkim wyzwaniem 
dla organizatorów. 
- Oprócz wielu spraw formalnych, 
uzgodnień, decyzji, pozwoleń, 
musieliśmy bardzo precyzyjnie 
wytyczyć trasę. Kilkukrotnie 
objeżdżaliśmy trasę z wykorzystaniem 
urządzeń GPS po to, żeby każdy 
zawodnik mógł w trakcie biegu 
skorzystać z własnej nawigacji. 
Ponadto każdy miał też zapewniony 
osobisty nadajnik GPS, dzięki czemu 
mogliśmy monitorować ich pozycję 
na trasie w czasie rzeczywistym 
-tłumaczą organizatorzy. -W tym 
miejscu serdecznie dziękujemy 
służbom, które zabezpieczały 
trasę, tj. augustowskiej Policji, 
Straży Granicznej z Augustowa i z 
Płaskiej, OSP Augustów-Lipowiec, 
Nadleśnictwom Płaska i Augustów 

Prawdopodobnie do końca 
miesiąca potrwają utrudnienia 
drogowe na osiedlu Śródmieściu 
w Augustowie, przy końcu ulicy 
Ogrodowej do budynku zwanego 
Malwą. Trwają tam prace związane 
z przebudowaniem nawierzchni 
spółdzielczej drogi wewnętrznej. 

Prace prowadzone są od bloku 
Śródmieście 13 do sklepu Malwa. 
Część drogi, do połączenia z ulicą 
Ogrodową, została już wyłożona 
kostką. Jak mówi Teresa Wasilewska, 
zastępca prezesa Spółdzielni 
Mieszkaniowej w Augustowie, ta droga 
od dawna wymagała porządnego 
remontu. 
-Inwestycję przeprowadzamy ze 
środków własnych. Jej koszt wynosi ok. 
200.000 zł. Będziemy też rozmawiać z 
wykonawcą, by wyremontować dalszą 
część drogi biegnącą już za sklepem. 

W ramach tej inwestycji powstało 
10 miejsc parkingowych. I co 
najważniejsze, remontujemy odcinek, 
który był w najgorszym stanie. Warto 
dodać, że wszędzie na naszych 
osiedlach na drogach wewnętrznych 
obowiązuje tzw. strefa zamieszkania 
i takie znaki drogowe pojawią się 
także po wyremontowaniu tej drogi 
-wyjaśnia Teresa Wasilewska. 
Należy podkreślić, że remontowana 
droga wewnętrza odgrywa ważną rolę 
nie tylko dla mieszkańców osiedla, 
ale dla wszystkich uczestników 
dróg w mieście. Łączy się z ulicą 
Ogrodową i jest bardzo uczęszczana. Z 
naszych informacji wynika, że remont 
nie był możliwy wcześniej, gdyż 
planowana była prywatna inwestycja 
deweloperska na ulicy Ogrodowej 
i podczas jej trwania osiedlowa 
droga byłaby niszczona przez ciężki 
sprzęt. Skoro tej inwestycji nie będzie, 
władze spółdzielcze postanowiły 
wyremontować swoją drogę. Prace 
mają się zakończyć do końca 
października. 

Beata Perzanowska 

Nowe sportowe 
wyzwanie. 

Augustowski 
Festiwal Biegowy

7 I 8 PAŹDZIERNIKA ODBYŁ SIĘ AUGUSTOWSKI FESTIWAL 
BIEGOWY. ORGANIZATOREM FESTIWALU BYŁO AUGUSTOWSKIE 

TOWARZYSTWO PŁYWACKIE. PO TYM, JAK EMOCJE ZWIĄZANE Z 
TYM WYDARZENIEM OPADŁY, POROZMAWIALIŚMY Z BARTOSZEM 

CICHYM I ANDRZEJEM ZARZECKIM O ORGANIZACJI TAK WIELKIEJ I 
WYMAGAJĄCEJ IMPREZY. 

oraz służbom medycznym i kolarzom, 
którzy podążali za zawodnikami, 
dbając o ich bezpieczeństwo. Ponadto 
na trasie znajdowało 
się kilkanaście 
punktów odżywczych, 
zabezpieczonych 
przez członków 
ATP. Najlepszymi 
zawodnikami na 
dystansie 83 km zostali 
Jacek Feltowicz przed 
Maciejem Kurowskim 
i Zbigniewem 
Lubaszewskim z 
Augustowa. Wśród 
kobiet zwyciężyła 
wielokrotna medalistka 
i rekordzistka Europy w 
biegach Ultra Patrycja 
Bereznowska. Natomiast 
Maraton 42 km wygrał 
augustowianin Maciej Suchodolski. 

Biegi dziecięce -nowa inicjatywa 
festiwalu
Pierwszego dnia festiwalu odbyły 
się też biegi dla dzieci. Na starcie 
stanęło blisko 200 dzieciaków ze szkół 
podstawowych i przedszkoli z terenu 
powiatu augustowskiego. Rywalizacja 
odbywała się na kilku dystansach 
w kategoriach indywidualnych 
i zespołowej. Wszystkie dzieci 
otrzymały okolicznościowe medale, 
a drużyny puchary. W rywalizacji 

Inwestycja Spółdzielni 
Mieszkaniowej w 
Augustowie: nowa 
droga na Śródmieściu  

drużynowej zwyciężyła w kat. 
dziewcząt augustowska SP 4, przed SP 
3 i SP 2, natomiast wśród chłopców SP 
2 przed SP 6 i SP Bargłów. Dziękujemy 
panu Krzysztofowi Smarkuszowi za 
współpracę przy organizacji tych 
biegów.

Drugi dzień zawodów
Niedziela to już tradycyjnie Bieg 
Charytatywny i Półmaraton 
Augustowski. I tutaj, jak co roku, była 
rekordowa frekwencja. Na trasie 
pojawiło się ponad 400 uczestników 
biegu charytatywnego i rekordowa 
ilość przebiegniętych kilometrów. 
Przypomnijmy, że za każdy 
przebiegnięty kilometr największy 
augustowski pracodawca przeznaczył 
11 zł na cele charytatywne. Półmaraton 
zgromadził blisko 200 zawodników. 
Znowu padły wspaniałe wyniki 
sportowe z rekordem Polski Grzegorza 
Kujawskiego w kat  M 45. W kat. 
open zwyciężył Dawid Meto z Kenii 
z wynikiem 1:03:31. Wśród kobiet 
wygrała Philice Kipkerio (KEN) 1:15:55 
przed Ewą Jagielską 1:16:05 -aktualną 
medalistką Mistrzostw Polski w 
Maratonie. Najlepszymi zawodnikami 
naszego powiatu zostali: Aleksandra 
Sak, przed Katarzyną Chełmińską i 
Edytą Burakiewicz. Wśród mężczyzn 
zwyciężył Artur Kolęda, przed 
Marcinem Podwysockim i Zdzisławem 
Stankiewiczem.
-Możemy stwierdzić, że było to 
jedno z największych wydarzeń 
sportowych w historii Augustowa. 
Warto wspomnieć, że festiwal odbywał 
się przy fatalnych warunkach 
atmosferycznych, które zmuszały nas 
do natychmiastowego reagowania 
na nieplanowane zdarzenia. Imprezę 
udało się zorganizować dzięki 
ogromnemu zaangażowaniu członków 
i sympatyków Augustowskiego 
Towarzystwa Pływackiego oraz 
wolontariuszy -podkreślają 
organizatorzy. 

Partnerami i 
sponsorami Festiwalu 
byli: Marszałek 
Województwa 
Podlaskiego, Powiat 
Augustowski, Miasto 
Augustów, Gmina Płaska, 
KGHM Polska Miedź, 
firma SAE, Sanatorium 
Augustów Medical&Spa, 
Spółdzielnia 
Mleczarska „Mlekpol”, 
Augustowianka sp. z. o. 
o., J.W. Ślepsk, Ludowe 
Zespoły Sportowe, 
„Smak Chleba”, PCPR 
Augustów, OSP Augustów 
-Lipowiec, OSP Kolnica, 
Stowarzyszenie 

Woda Las, Augustowskie Placówki 
Kultury, CSiR w Augustowie, GOK 
w Płaskiej, Szkoła Narciarska 
„Strefa”, „Prosto” Fizjoterapia 
Augustów, Ośrodek Krechowiak, 
WOPR Augustów, Zespół Placówek 
Młodzieżowych, Powiatowy Zarząd 
Dróg, Radek Bućko. Media: Produkcje 
filmowe LimeTree.pl, Przegląd 
Powiatowy, dziennikpowiatowy.pl, 
maratonypolskie.pl, portal Augustów.
org.

Zuzanna Hanysz

Było to jedno z 
największych 
wydarzeń 
sportowych 
w historii 
Augustowa. 
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Augustów w centrum 
skandalu: Czy “Sprawa 
dla reportera” odkryje 
prawdę stojącą za 
pożarem i konfliktem 
między mieszkańcami 
a władzami miasta? 
Czy ukryte powiązania 
biznesowe i polityczne 
stanowią tło tego konfliktu? 
Mieszkańcy domagają się 
sprawiedliwości.
Mieszkańcy Zarzecza, 
walczący o swoje mieszkania, 
zaprosili do Augustowa 
Elżbietę Jaworowicz. Oprócz 
lokatorów w spotkaniu 
uczestniczyli także radni 
miejscy: Marcin Kleczkowski, 
Tomasz Miklas, Leszek Cieślik 
i Adam Sieńko. My także 
zostaliśmy tam zaproszeni.
Elżbieta Jaworowicz już 
w pierwszych minutach 
swojej wizyty dopytywała 
mieszkańców, czy 
otrzymali wsparcie ze 
strony lokalnej gazety. Z 
satysfakcją odnotowujemy, 
że augustowianie bez 
namysłu potwierdzili naszą 
solidarność. Reporterka z 
wielkim zainteresowaniem 
wysłuchała różnych aspektów 
tej dramatycznej historii. 
Mieszkańcy podnosili 
m.in. wątek nowego 
planu zagospodarowania 
przestrzennego Zarzecza 
czy możliwości zabudowy 
hotelowej terenu.

Układ polityczno-
towarzysko-biznesowy i 
podpalenie?
Radny Marcin Kleczkowski 
sporo uwagi poświęcił 
analizie powiązań polityczno-
towarzysko-biznesowych 
w naszym mieście. 
Zaprezentował Jaworowicz 
fotografie ze wspólnych 
wczasów burmistrza 
Mirosława Karolczuka i 
jednego z przedsiębiorców, 
który posiada działkę w 
sąsiedztwie nadpalonego 
budynku. W trakcie 
długiej i szczegółowej 
rozmowy radny mówił też 
o prawdopodobieństwie 
istnienia „układu”. Leszek 

Cieślik przypomniał 
Jaworowicz, że przed laty 
gościł w jej programie. Ocenił, 
że jako burmistrz skutecznie 
rozwiązywał podobne kłopoty.

mieszkańców jest ważniejszy 
niż relacje z miejscowymi 
biznesmenami -przyznał 
Kleczkowski.
-Od początku mówiłem, 
że bez dobrej woli ze 
strony burmistrza nie uda 
się rozwiązać sprawy 
mieszkańców budynku 
komunalnego przy ulicy 
Zarzecze. Niestety, nie 
widzimy zaangażowania 
miasta w rozwiązanie tego 
problemu, wyszukiwane są 
półśrodki i rozwiązania, które 
de facto mają doprowadzić do 
wyeksmitowania mieszkańców 
zamieszkujących budynek 
od kilkudziesięciu lat. Jest 
to nieuczciwe w stosunku 
do innych niezamożnych 
augustowian, którzy 
latami czekają na miejskie 
mieszkania, bo raptem miasto 
od ręki dysponuje wieloma 
mieszkaniami komunalnymi 
dla osób, które chce 
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LUPĄ „SPRAWY DLA 
REPORTERA”: POŻAR, 

POKRZYWDZENI 
LOKATORZY I DZIAŁANIA 

WŁADZ MIASTA

Elżbieta Jaworowicz 
już w pierwszych 
minutach swojej 
wizyty dopytywała 
mieszkańców, czy 
otrzymali wsparcie 
ze strony lokalnej 
gazety. Z satysfakcją 
odnotowujemy, że 
augustowianie bez 
namysłu potwierdzili 
naszą solidarność.

Mamy nadzieję, że reportaż Elżbiety Jaworowicz pomoże nam wrócić do tego budynku. 
Serca nas bolą, że musimy stąd odejść, chociaż nie chcemy -mówią mieszkańcy 
Zarzecza 20.

finansowy dla miasta, by 
dokonać naprawy budynku 
i umożliwić ludziom powrót 
do mieszkań. Być może 
burmistrz zrozumie, że los 

Mieszkańcy informowali 
redaktorkę, że z obiektu 
zniknął wyłaz dachowy, co 
mogło umożliwić szybsze 
rozprzestrzenianie ognia. To 
powoduje pytanie, czy pożar 
mógł być wywołany celowo?

Wielka presja na 
burmistrza Karolczuka
O wypowiedź do niedawnej 
wizyty Jaworowicz 
poprosiliśmy Kleczkowskiego i 
Adama Sieńkę. 
-Pożar, który wybuchł w 
niewielkiej części budynku, 
był początkiem tragedii dla 
kilku rodzin. Burmistrz oraz 
popierający go radni wykazali 
się ogromną nieczułością i 
niezrozumieniem. Kolejną 
odsłoną dramatu jest przyjazd 
do Augustowa ogólnopolskiej 
telewizji i pani redaktor 
Jaworowicz. Miejmy nadzieję, 
że ta presja medialna okaże 
się na tyle skuteczna, że 
burmistrz zdobędzie się 
na refleksję i zrozumie, że 
wystarczy niewielki wysiłek 
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Zwycięstwo PiS w naszym 
powiecie jest bezdyskusyjne. 54% 
poparcia musi robić wrażenie. 
Jednak, gdy przyjrzymy się 
wynikom nieco dokładniej, 
okazuje się, że działacze partii 
Jarosława Kaczyńskiego mogą 
mieć niezbyt zadowolone miny. 
Dobry wynik w gminach PiS 
zawdzięcza Lipskowi, gdzie 
zdobyło ponad 60% głosów i 
gminie Bargłów Kościelny, gdzie 
zagłosowało na nie prawie 56% 
wyborców. Lipsk i Bargłów 
to największe poza miastem 
Augustowem gminy w powiecie. 
W pozostałych miejscach PiS 
uzyskało wynik poniżej 54%, 
w dwóch gminach (Nowinka i 
Augustów) w okolicach 50%, w 
Płaskiej lekko ponad 40%. Jest 
to dobry zwiastun do wyborów 
gminnych, nieco jednak słabszy 
do wyborów powiatowych. 
PiS raczej nie powtórzy 
zmarnowanego przez partię 
sukcesu wyborczego w powiecie 
sprzed 5 laty. 
W gminach zdobywa się 
zaledwie połowę mandatów 
radnych powiatowych. Drugą 
połowę trzeba zdobyć w mieście. 
I tu zaczynają się schody. W 
Augustowie PiS otrzymało 
jedynie 43% głosów wyborców. 
Może to mieć ogromne skutki dla 
wyników wyborczych do rady 
powiatu i miasta. Należy założyć, 
że nie ma żadnych szans na 

samodzielną większość ani tu, ani 
tu. Sytuację komplikuje podział 
miejscowego PiS. Mamy PiS 
oficjalny z Pawłem Wnukowskim 
na czele. Mamy osoby wyrzucone 
z PiS, wierne Wnukowskiemu, co 
zostało nagrodzone zapisaniem 
ich z powrotem do partii. Mamy 
osoby wyrzucone z PiS, których 
wierność Wnukowskiemu stoi 
pod wielkim znakiem zapytania, 
mamy w końcu Marcina 
Kleczkowskiego i Tomasza 
Miklasa, członków czy też 
sympatyków PiS, którzy przed 
wyborami nie muszą już nimi 
być. Zatem na horyzoncie rysują 
się trzy komitety prawicowe, 
z których jeden może być 
Konfederacją. Nie jest pewna, 
a nawet jest wysoce niepewna 
zdolność skłóconych PiSów do 
współpracy po wyborach. 
Jak wygląda zatem sytuacja 
po drugiej stronie? Największe 
opozycyjne ugrupowanie, czyli 
Koalicja Obywatelska, zdobyło 
w mieście 22% głosów. Nie jest 
to może wynik imponujący, ale 
gwarantuje drugie miejsce na 
podium. Nie wszyscy w to jeszcze 
mogą uwierzyć, ale wydaje się 
przesądzonym, że ugrupowanie 
to wskaże premiera i będzie stało 
na czele nowej koalicji rządowej. 
Na wiosnę przewiduję dość 
znaczny wzrost poparcia dla 
Koalicji Obywatelskiej. Do wyniku 
KO należy dodać wynik Lewicy, 
gdyż wydaje się, że ugrupowania 
te mogą razem pójść do kolejnych 
wyborów samorządowych. W 
sumie daje to już całkiem niezły 
prognostyk, z ogromną szansą na 
burmistrza. 
Wielką niewiadomą jest 
Trzecia Droga. W prawdzie w 
mieście zdobyła aż 18% głosów, 
a w powiecie tyle samo, ale 
ugrupowanie to nie posiada 
sprawnych struktur i lokalnych 
liderów, co uwidoczniły te 
wybory. Większość popularności 
i głosów zapewnił Szymon 

Hołownia, który w wyborach 
samorządowych w Augustowie 
raczej nie wystartuje. Dobry 
wynik Bogdana Dyjuka 
należy zauważyć, ale i on nie 
udźwignie trudów wyborczych. 
Dodatkowym problemem jest 
to, że Dyjuk jest w nieformalnej 
koalicji z PiS w sejmiku 
wojewódzkim, gdzie PiS nie 
ma większości. Korytarze 
sejmikowe szumią, że miałby 
zastąpić wicemarszałka, który 
został posłem. Wówczas koalicja 
Dyjuka (PSL, Trzecia Droga) i 
PiS byłaby jawna i formalna. 
Trzecia Droga jest silnie 
powiązana z Naszym 
Miastem, które z tragicznymi 
skutkami rządzi Augustowem 
od wielu lat i może być 
uznana za tratwę ratunkową 
dla skompromitowanego 
burmistrza Karolczuka i jego 
politycznych pomagierów. Nie 
zdziwię się, jak na listach tej 
koalicji zobaczę Karolczuka, 
Filipa Chodkiewicza czy 
Tomasza Dobkowskiego. To 
byłaby spora kompromitacja 
ruchu, który powstał w 
proteście do zastanego 
porządku politycznego. 
Nasze Miasto organicznie 
współpracuje obecnie z PiS, 
ma z nim wieloletnią koalicję 
w radzie miejskiej, co stanowi 
dobry wstęp do koalicji 
Trzeciej Drogi i PiS w kolejnej 
kadencji. Z hasłem „Hamujemy 
rozwój Augustowa”. Na zgubę 
Trzeciej Drodze i mieszkańcom 
Augustowa. 
Konfederacja to klasyczna 
wydmuszka, która będzie miała 
problem ze skompletowaniem 
listy, choć zamieszać nieco 
może nie tylko w kuflu piwa, 
jeśli ktoś zbuduje sprawne 
struktury partyjne. 

Krzysztof Przekop
Redaktor naczelny

Zahamują rozwój Augustowa?

wyeksmitować -zreferował 
Sieńko.

Mieszkańcy są wykańczani 
psychicznie
O trwającym dramacie i 
zaproszeniu ogólnopolskich 
mediów rozmawialiśmy 
z mieszkańcem budynku 
na Zarzeczu. Pan Mariusz 
wielokrotnie przedstawiał 
głosy lokatorskie na sesjach 
rady.
-Zaprosiliśmy program 
„Sprawa dla reportera”. Pani 
Jaworowicz zapoznała się z 
naszą sprawą i zgodziła się 
przyjechać. Mamy nadzieję, 
że jej reportaż pomoże nam 
wrócić do tego budynku. 
Serca nas bolą, że musimy stąd 
odejść, chociaż nie chcemy. 
Zwłaszcza, że mieszkania 
nie były naruszone przez 
ogień. Wiemy od dawna, że 
spaliła się tylko jedna kuchnia. 
Miejmy nadzieję, że po wizycie 

pani redaktor ta sytuacja 
się zmieni. Może inaczej 
spojrzą na nią nasze władze, 
iż ważni są mieszkańcy, a 
nie jakieś interesy -stwierdził 
pan Mariusz, mieszkaniec 
budynku na Zarzeczu.
-Władze od trzech miesięcy 
próbują nas wykończyć 
psychicznie na wszelki 
sposób. Musimy przyjąć 
jakieś mieszkania zastępcze, 
nakazują nam oddać klucze 
od dotychczasowych 
mieszkań, choć nie zdążyliśmy 
z nich jeszcze wszystkiego 
zabrać. Pani prezes twierdzi, 
że ten budynek popada w 
ruinę, jest zadłużony na 28 tys. 
zł, a czynsz przynosi jedynie 
1.400 zł zysku i są to dla 
nich same straty. Zadłużenie 
istnieje ze względu na 
osoby zamieszkujące lokale 
socjalne, w tym człowieka, u 
którego zapaliła się kuchnia 
-poinformował mieszkaniec 
Zarzecza.

Pożar nie poczynił 
nieodwracalnych strat
Spytaliśmy pana Mariusza, czy 
lipcowy pożar doprowadził 
do zniszczenia budynku i 
mieszkań?
-Pożar wybuchł tylko w jednej 
kuchni, ogień nie przedostał 
się nawet na klatkę schodową. 
Mieszkam obok tej kuchni 
i w moim lokalu nic się 
nie stało, było tylko lekkie 
zadymienie. Najgorsze jest 
to, że teraz muszę wszystko 
niszczyć, żeby zabrać swoje 
rzeczy. Był przeprowadzony 
remont, kładliśmy glazury, 
terakoty, panele podłogowe, 
zamontowaliśmy podwieszane 
sufity i suwane drzwi, nawet 
okna sami wymieniliśmy 
na plastikowe. Musimy to 
wszystko zostawić i przenieść  
się do mieszkania zastępczego 

Mamy nadzieję, że reportaż Elżbiety Jaworowicz pomoże nam wrócić do tego budynku. 
Serca nas bolą, że musimy stąd odejść, chociaż nie chcemy -mówią mieszkańcy 
Zarzecza 20.

-przybliżył bardzo trudną 
sytuację lokator budynku na 
Zarzeczu.
-Pani prezes opublikowała na 
Facebooku zdjęcia mieszkania 
zastępczego. Wbrew słowom 
pani prezes, mieszkanie nie 
jest po remoncie, zostało 
tylko odświeżone. Ściany nie 
były szpachlowane, podłogi 
są krzywe, nawet w kuchni i 
łazience pokryte najtańszym 
gumoleum -opowiedział pan 
Mariusz.

Dyskusyjna ekspertyza 
zniweczy remont?
Z ekspertyzy zaprezentowanej 
przez burmistrza wynika, że 
koszty naprawy budynku mają 
być horrendalne. 
-Ekspertyza przedstawiona 
przez burmistrza została 

wykonana w jednym celu. 
Chodzi o to, żeby uznać, że 
budynek uległ zniszczeniu 
i można go zburzyć. Kwota 
2 mln zł za naprawę brzmi 
niepoważnie. Ubezpieczyciel 
oszacował straty na 120 tys. zł. 
Zastępca burmistrza twierdzi, 
że ta kwota jest zaniżona i 
powinna być dziesięciokrotnie 
wyższa. Może wizyta pani 

Jaworowicz nam pomoże. 
Mam nadzieję, że wszyscy 
mieszkańcy spojrzą na naszą 
sytuację inaczej i w końcu 
przejrzą na oczy. Zobaczą, 
że nasze władze nie są dla 
mieszkańców, ale dla „swojego 
miasta” -podsumował pan 
Mariusz, jeden z mieszkańców 
budynku z ul. Zarzecze.

Bartosz Lipiński
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Kończą się prace Kończą się prace 
przy modernizacji przy modernizacji 

jazu w Augustowie: jazu w Augustowie: 
kluczowe działania kluczowe działania 
dla ochrony miasta i dla ochrony miasta i 

okolicokolic
JAZ NA KANALE BYSTRYM W AUGUSTOWIE WYGLĄDA BARDZO OKAZALE. JAZ NA KANALE BYSTRYM W AUGUSTOWIE WYGLĄDA BARDZO OKAZALE. 

DOBIEGA KOŃCA JEGO REMONT. DOBIEGA KOŃCA JEGO REMONT. 

Żelbetonowy jaz został odbudowany po wojnie w 1948 roku. Obiekt posiadał Żelbetonowy jaz został odbudowany po wojnie w 1948 roku. Obiekt posiadał 
pięć przęseł z drewnianymi zastawkami. Zasuwy jazu były uruchamiane ręcznie pięć przęseł z drewnianymi zastawkami. Zasuwy jazu były uruchamiane ręcznie 
za pomocą korby. Światło jazu nie uległo zmianie i wynosi 18,56 m. Jaz pełni za pomocą korby. Światło jazu nie uległo zmianie i wynosi 18,56 m. Jaz pełni 
niezwykle ważną funkcję, chroniąc miasto i jego okolice przed podtopieniami.niezwykle ważną funkcję, chroniąc miasto i jego okolice przed podtopieniami.
-Zmodernizowany obiekt zapewni optymalną ochronę przeciwpowodziową -Zmodernizowany obiekt zapewni optymalną ochronę przeciwpowodziową 
okolicznym mieszkańcom. Ponadto umożliwi właściwą regulację poziomów wód okolicznym mieszkańcom. Ponadto umożliwi właściwą regulację poziomów wód 
w jeziorze Necko, a to przyczyni się do przeciwdziałania skutkom suszy -mówi w jeziorze Necko, a to przyczyni się do przeciwdziałania skutkom suszy -mówi 
Joanna Szerenos-Pawilcz, rzecznik prasowy Regionalnego Zarządu Gospodarki Joanna Szerenos-Pawilcz, rzecznik prasowy Regionalnego Zarządu Gospodarki 
Wodnej w Białymstoku. -Planowany termin zakończenia prac został wyznaczony Wodnej w Białymstoku. -Planowany termin zakończenia prac został wyznaczony 
na koniec listopada 2023 roku. W związku z tym, że prace remontowe na koniec listopada 2023 roku. W związku z tym, że prace remontowe 
przebiegały sprawnie, zgodnie z założeniami wykonawcy i bez utrudnień, remont przebiegały sprawnie, zgodnie z założeniami wykonawcy i bez utrudnień, remont 
jazu w Augustowie powoli dobiega końca, zostały jedynie do wykonania prace jazu w Augustowie powoli dobiega końca, zostały jedynie do wykonania prace 
kosmetyczne. kosmetyczne. 

Rozbiórka nabrzeża jazu i wymiana mechanizmów zamknięć głównych Rozbiórka nabrzeża jazu i wymiana mechanizmów zamknięć głównych 
-inwestycja warta 5 milionów złotych-inwestycja warta 5 milionów złotych
Prace remontowe jazu obejmowały wymianę mechanizmów zamknięć głównych Prace remontowe jazu obejmowały wymianę mechanizmów zamknięć głównych 
oraz zasuw, remont konstrukcji obiektu i jego elementów betonowych. W planach oraz zasuw, remont konstrukcji obiektu i jego elementów betonowych. W planach 
było wybudowanie nowych schodów zejściowych na skarpach i odbudowanie było wybudowanie nowych schodów zejściowych na skarpach i odbudowanie 
pomostu roboczego. Ponadto wykonane zostały nowe ubezpieczenia skarp z pomostu roboczego. Ponadto wykonane zostały nowe ubezpieczenia skarp z 
płyt betonowych, odbudowany został oczep ścianki oraz wykonany drenaż pod płyt betonowych, odbudowany został oczep ścianki oraz wykonany drenaż pod 
płytami. Wartość inwestycji wyniosła blisko 5 mln. zł. Dofinansowanie pochodziło płytami. Wartość inwestycji wyniosła blisko 5 mln. zł. Dofinansowanie pochodziło 
z budżetu państwa. z budżetu państwa. 
Warto wspomnieć, że jaz na Kanale Bystrym reguluje dopływ wody z jeziora Warto wspomnieć, że jaz na Kanale Bystrym reguluje dopływ wody z jeziora 
Necko do jeziora Sajno, a piętrzona woda tworzy rezerwę retencyjną do zasilania Necko do jeziora Sajno, a piętrzona woda tworzy rezerwę retencyjną do zasilania 
Kanału Augustowskiego na odcinku Augustów-Dębowo, niezwykle ważnego Kanału Augustowskiego na odcinku Augustów-Dębowo, niezwykle ważnego 
zabytkowego obiektu wodnego, który cieszy się  coraz większą popularnością zabytkowego obiektu wodnego, który cieszy się  coraz większą popularnością 
zarówno wśród turystów, jak i motorowodniaków oraz kajakarzy. Rekordowym zarówno wśród turystów, jak i motorowodniaków oraz kajakarzy. Rekordowym 
pod względem liczby prześluzowanych jednostek był rok 2020, w którym różnicę pod względem liczby prześluzowanych jednostek był rok 2020, w którym różnicę 
poziomów wody na śluzach Kanału Augustowskiego pokonało ponad 46 tysięcy poziomów wody na śluzach Kanału Augustowskiego pokonało ponad 46 tysięcy 
jednostek. W 2021 jak i 2022 roku prześluzowanych zostało ponad 30 tysięcy jednostek. W 2021 jak i 2022 roku prześluzowanych zostało ponad 30 tysięcy 
obiektów.obiektów.

Beata Perzanowska Beata Perzanowska 
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„Urodziłem się w 1985 roku i 
mieszkałem do 20 roku życia w 
Augustowie. Do teraz mieszkam 
poza Augustowem, obecnie w 
okolicach Warszawy. Zawsze jednak 
wspominam, że jestem z Augustowa.”

Finanse oraz możliwości udziału w 
maratonach
„Niestety nie wystarczy wpłacić 
wpisowego i wziąć udziału w biegu, 
jak to bywa na zawodach bliżej nam 
dostępnych. Na każdy z maratonów 
liczba chętnych przekracza liczbę 
miejsc kilku lub kilkunastokrotnie. Dla 
przykładu: na Maraton Londyński 
wpłynęło w 2023 roku ponad 500 
tys. aplikacji, a limit biegu to około 45 
tys. Aby „załapać się na bieg”, należy 
skorzystać z jednej z kilku opcji: wziąć 
udział w losowaniu, zapłacić ogromną 
ilość pieniędzy biurom podróży 
specjalizującym się w wycieczkach 
na maratony z udziałem w biegu w 
pakiecie, skorzystać z organizacji 
charytatywnej, 
czyli zebrać 
odpowiednią sumę 
pieniędzy na rzecz 
organizacji, która 
posiada wejściówki 
na maraton, np. 
na Maraton w 
Bostonie te stawki 
opiewają na kilka lub 
nawet kilkanaście 
tysięcy dolarów. 
Najlepszą i zarazem 
najtrudniejszą opcją, 
która jest dostępna 
zaledwie dla kilku 
procent biegaczy, 
jest zdobycie 
miejsca w biegu poprzez osiągnięcie 
danych limitów czasowych. Ja 
właśnie z tej opcji skorzystałem. Na 
wszystkie maratony oprócz Tokio 
(opcja charytatywna -wpłaciłem 
150.000 jenów ze względu na 

bardzo wygórowany 
limit czasowy -poza 
moimi możliwościami) 
wybiegałem minimum 
czasowe, które zmieniają 
się co roku. Ja aplikowałem 
na takie minima: Londyn: 
maraton poniżej 3 godz., 
Boston: poniżej 3 godz., 
Nowy Jork: poniżej 2:52 
godz., Chicago: poniżej 3 
godz., Berlin: poniżej 2:45 
godz., Tokio: poniżej 2:32 
godz., który był dla mnie 

nieosiągalny. Nie miałem żadnego 
sponsora i na każdy wyjazd mocno 
oszczędzałem. Wpisowe na każdy bieg 
to około 1.000 zł. Do tego loty, hotele, 
itp. Najdroższy był wyjazd do Japonii, 
a najtańszy do Berlina. Łącznie, 

zdobycie Korony kosztowało mnie 
około 30 tys. złotych, czyli taki 10-letni 
samochód z Niemiec. Nie żałuję ani 
złotówki.”

Wyrzeczenia, motywacja i 
samodyscyplina
„Biegam dosyć szybko i wypracowanie 
tych limitów nie stanowiło dla mnie 
większego problemu. Oczywiście 
nie bierze się to znikąd. Do każdego 
maratonu przygotowywałem się około 
10 tygodni, wcześniej robiąc blisko 
100 km tygodniowo. Coś za coś -jedni 
w sobotę idą wieczorem na piwo, a 
ja idę spać o 21, żeby wstać o 6 rano i 
przebiec 30 km. Zacząłem od Londynu 
i tak już poszło. Później były Boston, 
Chicago, Nowy Jork, Tokio i Berlin. 
Sportowa przygoda mojego życia, 

Ukoronowaniem 6 
maratonów jest unikatowy 
medal: Six Star Abbott 
World Marathon Majors. 
World Marathon Majors 
ukończyło 142 Polaków. 
Na razie jestem wśród nich 
najszybszy -ze średnią 
czasu 2:45:05

Na każdy z 
maratonów 
liczba chętnych 
przekracza liczbę 
miejsc kilku lub 
kilkunastokrotnie. 
Dla przykładu: na 
Maraton Londyński 
wpłynęło w 2023 
roku ponad 500 
tys. aplikacji, a limit 
biegu to około 45 
tys. 

Urodziłem się 
w 1985 roku i 
mieszkałem do 
20 roku życia 
w Augustowie. 
Zawsze jednak 
wspominam, 
że jestem z 
Augustowa.

Maciej Suchodolski 
zdobył Koronę 

Maratonów Świata
AUGUSTOWIANIN MACIEJ SUCHODOLSKI JEST KOLEJNYM ZE 142 

POLAKÓW, KTÓRZY ZDOBYLI WORLD MARATHON MAJORS, ZWANY 
KORONĄ MARATONÓW ŚWIATA. CO CIEKAWE I ZARAZEM IMPONUJĄCE, 

JEST Z NICH NAJSZYBSZY. OSTATNIO BRAŁ TEŻ UDZIAŁ W 
AUGUSTOWSKIM FESTIWALU BIEGOWYM. 

Jak rozpoznać 
telefoniczny 
scam i jak się 
przed nim 
chronić?

W dzisiejszym świecie telefoniczne 
oszustwa, czyli scam, stają się coraz 
bardziej powszechne i wyrafinowane. 
Warto poznać typowe schematy oraz 
środki ostrożności, które pomogą nam 
uniknąć strat finansowych i naruszenia 
prywatności.
Przestępcy podszywają się pod firmy, 
urzędy lub organizacje, próbując wyłudzić 
pieniądze lub dane osobowe. Popularne 
oszustwa to udawanie banków lub agencji 

rządowych, które proszą o dane osobowe 
i numery kont bankowych. Prawdziwa 
instytucja nigdy tego nie robi. Inne to 
„wygrana” w loterii za opłatą lub prośby o 
przekazanie pieniędzy na rzekome nagłe 
potrzeby krewnych. 
Zawsze sprawdzaj tożsamość dzwoniącego 
i nie przekazuj pieniędzy w wątpliwych 
sytuacjach. Oszustwa straszenia są 
także powszechne. Oszuści twierdzą, że 
jesteś ścigany lub masz długi. Nie daj się 

zastraszyć. Zawsze dzwoń samodzielnie, 
żeby potwierdzić informacje. Bądź ostrożny 
i nie udzielaj informacji osobowych. 
Telefoniczny scam to realne zagrożenie, 
więc zachowaj czujność i kontrolę nad 
swoimi danymi oraz finansami. Przykładów 
wokół jest wiele. Daleko nie szukając, 
tydzień temu pisaliśmy o 29-latku, którego 
oszukano w ten sposób na 65 tys. złotych.

Daniel Sieńko

warta każdych pieniędzy, wyrzeczeń 
i poświęcenia. Emocje i atmosfera są 
nie do opisania: biegniesz wśród 45 
tysięcy uczestników, z rekordzistami 
świata na czele i przez 42.195 km 
mijasz tysiące kibiców. Niesamowite. 
Na kilku biegach towarzyszyła 
mi rodzina, co było dodatkową 
motywacją. Ukoronowaniem 6 
maratonów jest unikatowy medal: Six 
Star Abbott World Marathon Majors. 
World Marathon Majors ukończyło 142 
Polaków. Na razie jestem wśród nich 
najszybszy -ze średnią czasu 2:45:05”.

Zuzanna Hanysz, Maciej 
Suchodolski

ZDJĘCIA PRZESŁAŁ NAM MACIEJ 
SUCHODOLSKI



12 P R Z E G L Ą D  P O W I A T O W Y  Ł Ą C Z Y M Y  A U G U S T Ó W  26 PAŹDZIERNIKA 2023 R.DZIENNIKPOWIATOWY.PL

Augustowscy leśnicy z Nadleśnictwa 
Augustów w ramach projektu pod 
tytułem „Puszcza Augustowska i 
bartnictwo szansą na uratowanie 
ostatniej ostoi rodzimej pszczoły 
augustowskiej. LP- lasy pszczołom 
pszczoły lasom” przeprowadzali 
kompleksowe badania zdrowotności 
pszczół. Dokonali także analizy 
pyłkowej miodu z leśnych mini pasiek. 
Badania były wykonywane dwukrotnie 
w sierpniu i dwukrotnie we wrześniu. 
Próbki pobrano od każdej pszczelej 
rodziny. W ramach badań pobierano 
także wycinek plastra 
z komórkami z 
czerwiem oraz około 
100 ml miodu. Zebrane 
materiały Nadleśnictwo 
Augustów przekazało do 
Państwowego Instytutu 
Weterynaryjnego w 
Puławach, a próbki 
miodu trafiły do 
Laboratorium Badań 
Jakości Produktów 
Pszczelich w Puławach. 
Pszczoły i czerw badane 
były pod kątem warrozy, 
nosemy, ostrego paraliżu 
pszczół, choroby 
czarnych mateczników, 
choroby woreczkowej czerwiu i 
deformacji skrzydeł. Augustowskie 
rodziny pszczele są chyba najbardziej 
przebadanymi w naszej części Polski. 
Wyniki potwierdzają bardzo dobrą 
kondycję i zdrowotność rodzin 
pszczelich zamieszkałych w Puszczy 
Augustowskiej. Na analizę pyłkową 
miodu trzeba jeszcze poczekać. 

Augustowscy policjanci zatrzymali mężczyznę podejrzanego o 
kradzież torebki z dziecięcego wózka. Straty zostały oszacowane na 
6.600 zł. Mężczyźnie za ten czyn grozi do 5 lat pozbawienia wolności.

Dyżurny z augustowskiej komendy 
policji otrzymał zgłoszenie o 
kradzieży. Dwie kobiety wybrały 
się z dzieckiem w wózku na 
spacer. W wózku dziecięcym 
znajdowała się torebka z 
kluczykami do samochodu, 
okularami korekcyjnymi, portfelem 
z pieniędzmi i dokumentami oraz 
telefonem w środku. Kobiety 
odeszły na chwilę od wózka, 
żeby zrobić zdjęcie. Po powrocie 

zorientowały się, że w wózku nie 
ma torebki. Kobiety oszacowały 
straty na ponad 6.600 zł. Po dwóch 
dniach, 32-letni złodziej został 
odnaleziony w swoim mieszkaniu. 
Policjanci odzyskali skradzione 
mienie jednej z kobiet. Mieszkaniec 
Augustowa trafił do aresztu. Usłyszał 
już zarzuty. Za czyn kradzieży grozi 
mu kara pozbawienia wolności do 
lat 5. 

Zuzanna Hanysz

Analiza zdrowotności rodzin 
pszczelich w mini pasiekach i 
bartnych kłodach
-Przebadaliśmy 80 rodzin pszczelich 
pod względem zdrowotności i 
kondycji. Chcieliśmy dokładnie 
sprawdzić, czy nasze pszczoły 
zapadają na różne choroby i okazuje 
się, że są w bardzo dobrej kondycji, 
z czego bardzo się cieszymy. Nie 
mamy jeszcze wyników analizy 
pyłkowej miodu, która będzie dla 
nas bardzo cenną informacją pod 
kątem stworzonych przez nas łąk 

kwietnych. Analiza 
wskaże nam, z jakich 
roślin pszczoły pobierają 
pożytek i czy pyłek z 
łąk kwietnych jest dużej 
ilości w miodzie. Te 
badania robiliśmy już 
drugi raz. Poprzednie 
badanie potwierdziło, 
że rośliny, które zostały 
wysiane na łąkach 
kwietnych, były przez 
pszczoły pobierane. A 
to oznacza, że założenie 
łąk kwietnych poprawiło 
warunki bytowania 
zapylaczy w lesie. 
Zasadność tworzenia 

łąk kwietnych w lesie została już 
potwierdzona badaniami -mówi 
Adam Sieńko, zastępca nadleśniczego 
Nadleśnictwa Augustów.  

Beata Perzanowska 
Źródło: Nadleśnictwo Augustów 

Fot. Joanna Jadeszko

BADANIA ZDROWOTNOŚCI I KONDYCJI BADANIA ZDROWOTNOŚCI I KONDYCJI 
RODZIN PSZCZELICH W PUSZCZY RODZIN PSZCZELICH W PUSZCZY 
AUGUSTOWSKIEJ: PROJEKT AUGUSTOWSKIEJ: PROJEKT 
NADLEŚNICTWA AUGUSTÓWNADLEŚNICTWA AUGUSTÓW

LEŚNICY Z NADLEŚNICTWA AUGUSTÓW PRZEBADALI PSZCZOŁY LEŚNICY Z NADLEŚNICTWA AUGUSTÓW PRZEBADALI PSZCZOŁY 
W PUSZCZY AUGUSTOWSKIEJ. AUGUSTOWSKIE RODZINY W PUSZCZY AUGUSTOWSKIEJ. AUGUSTOWSKIE RODZINY 
PSZCZELE, ŻYJĄCE W MINI PASIEKACH ORAZ BARCIACH I PSZCZELE, ŻYJĄCE W MINI PASIEKACH ORAZ BARCIACH I 
KŁODACH BARTNYCAH, MAJĄ BARDZO DOBRĄ KONDYCJĘ I KŁODACH BARTNYCAH, MAJĄ BARDZO DOBRĄ KONDYCJĘ I 
CIESZĄ SIĘ PEŁNIĄ ZDROWIA.CIESZĄ SIĘ PEŁNIĄ ZDROWIA.

Przebadaliśmy 80 
rodzin pszczelich 
pod względem 
zdrowotności. 
Są w bardzo 
dobrej kondycji, z 
czego bardzo się 
cieszymy.

RÓWNOLEGLE LEŚNICY 
PROWADZĄ BADANIA 
GENETYCZNE I 
MORFOMETRYCZNE POD 
KĄTEM CZYSTOŚCI RODZIN 
PSZCZELICH PSZCZOŁY 
AUGUSTOWSKIEJ W PUSZCZY. 
WYNIKI WSZYSTKICH BADAŃ 
ZOSTANĄ PRZEDSTAWIONE W 
MARCU PRZYSZŁEGO ROKU. 
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Pod tym hasłem nauczyciele i 
pracownicy Szkoły Podstawowej im. 
Powstańców Styczniowych w Nowince, 
Szkoły Filialnej w Olszance i Szkoły 
Filialnej w Monkiniach świętowali 
Dzień Nauczyciela. Była to zbiórka 
karmy dla bezdomnych psów i kotów. 
Poprosiliśmy naszych uczniów i ich 
rodziców o przynoszenie przysmaków 
dla bezdomnych zwierząt zamiast 
słodyczy i kwiatów. Otrzymaliśmy 
od uczniów wiele przepięknych, 

wykonanych samodzielnie laurek 
z okazji naszego święta. Przy okazji 
zebraliśmy mnóstwo karmy i 
akcesoriów, które zostały przekazane 
oddziałowi KOTOZ Suwałki Mruczki 
do adopcji i Schronisku Cyganowo w 
Konstantynówce koło Sejn. Dziękujemy 
uczniom i rodzicom za hojność, 
otwartość,  dobre serca i tak aktywne 
włączenie się do akcji.

W. Chrulska- dyrektor szkoły

,,Dla Pani i Pana 
piękna laurka. 

Zamiast kwiatów 
i czekoladek 

smakołyki dla 
Mruczka i Burka”

RE
KL

AM
A

Miażdżące zwycięstwo Miażdżące zwycięstwo 
Necka Augustów nad Necka Augustów nad 

Lechią Tomaszów Lechią Tomaszów 
Mazowiecki IIMazowiecki II

Siatkarze w augustowskiej drużyny 
w sobotę, 21 października ponownie 
odnieśli zwycięstwo. Był to trzeci 
mecz rozgrywek II Ligi Polskiego 
Związku Piłki Siatkowej Seniorów. 
Mecz odbył się na hali Szkoły 
Podstawowej nr 4 w Augustowie.
Augustowska drużyna wygrała 
wszystkie trzy październikowe 
mecze. Pierwsze spotkanie z SMS 
PZPS SPAŁĄ II, Necko Augustów 
wygrało 3:0. Drugim przeciwnikiem 
był Camper Wyszków. Te spotkanie 
również zakończyło się zwycięstwem 
dla naszych siatkarzy, które zwieńczył 
wynik 3:1. W sobotę, 21 października 
rywalem Necka była Lechia Tomaszów 
Mazowiecki II. Wszystkie te mecze 
odbywały się na boisku znajomym 
dla naszych siatkarzy, czyli na 
hali w Szkole Podstawowej nr 4 w 
Augustowie.

Znakomity występ Necko Augustów 
w starciu z Lechią

Mimo trudnych początków każdego 
seta, augustowscy siatkarze pokonali 
w półtoragodzinnym pojedynku 
zawodników Lechii 3:0. Pierwszy 
set Necko Augustów wygrało 25:19. 
Drugi set był bardziej wymagający 
dla naszych siatkarzy. Mimo 
tego ostateczny wynik (25:23) 
był na korzyść Necka Augustów. 
Trzeci, ostatni set był idealnym 
podsumowaniem gry augustowskich 
siatkarzy. Drużyna Lechii została 
dosłownie zmiażdżona, gdyż zdobyli 
oni tylko 10 punktów w całym secie. 
Dzięki temu meczowi Necko Augustów 
dodało do swojej puli punktów kolejne 
3, czyli łączna ich suma wynosi 
9. Następny mecz nasi siatkarze 
zagrają w sobotę, 28 października 
w Warszawie na ul. Dereniowej 48. 
Ich rywalem będzie KS Metro Family 
Warszawa.  

Zuzanna Hanysz

Augustowska Augustowska 
drużyna wygrała drużyna wygrała 
wszystkie trzy wszystkie trzy 
październikowe październikowe 
mecze. mecze. 
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Mosz Grajfka, Zostań Gwiazdą! 
W każdy piątek o 20:00 w Telewizji TVS!
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Gdy ważne jest to, co lokalne! Gdy ważne jest to, co lokalne!
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Nadzorował on przebieg szkolenia, 
udzielał wywiadów lokalnym mediom 
i zabawiał uczestników rozmowami na 
różne tematy. 

Bezpieczeństwo na drodze a 
przyszłość prawa jazdy dla 
seniorów
Jedna z uczestniczek kursu, 
zmartwiona zmianami w przepisach, 
zapytała Przemysława 
Sarośka:

Mam pytanie do pana 
dyrektora odnośnie 
zapowiedzianych zmian 
dotyczących prawa 
jazdy dla seniorów. 
Obawiamy się, że jeśli 
będziemy musieli 
ponownie przystępować 
do egzaminów, to nie 
będziemy wiedzieli, jak 
przebiegać będzie nowa 
procedura. Czy mógłby 
pan uprzejmie wyjaśnić?
-Obecnie przepisów w tej sprawie 
jeszcze nie ma, ale ogólnie chodzi o 
dwie rzeczy. Po pierwsze, wszyscy 
posiadamy tzw. prawo jazdy czasowe, 
które obowiązuje przez określony 
czas i musimy je odnowić. Wówczas 
większość z nas musi przejść badania 
lekarskie oraz psychologiczne, 
które w większości przypadków 
stanowią jedynie formalność. Jednak 
jeśli zostaną zauważone istotne 
zmiany w zdrowiu lub zachowaniu 
psychologicznym, może być konieczne 
ponowne przystąpienie do egzaminu. 
Ważne jest, że to nie zależy od wieku, 

ale od stanu zdrowia.
-Istnieje przepis, który mówi, że 
osoby po osiągnięciu pewnego 
wieku mogą być skierowane na 
dodatkowe badania. To nie oznacza 
konieczności powtarzania kursu na 
prawo jazdy. Jeśli badania potrwają 
dłużej niż pół roku, a prawo jazdy 
zostanie zawieszone, może pojawić 
się obowiązek ponownego zdawania 

egzaminu. To może 
dotyczyć każdej osoby, 
niezależnie od wieku. 
Lekarz może również 
skierować osobę na 
egzamin, jeśli nie jest 
pewny, czy ta osoba jest 
zdolna do prowadzenia 
pojazdu, na przykład z 
okularami.
-Jednak proszę się nie 
martwić, to nie jest 
celem pozbawiania 
ludzi prawa jazdy, czy 
też represjonowania 

seniorów. Chodzi o zapewnienie 
bezpieczeństwa na drodze. Czasami 
wystarczy zmiana okularów lub 
nowe leki, które poprawią zdolności 
kierowcy. To może sprawić, że 
będziemy czuli się komfortowo 
na drodze. Ja sam, jako kierowca, 
zostałem skierowany na badania 
do okulisty, co pomogło wykryć 
astygmatyzm i polecono mi 
noszenie okularów. Dzięki badaniom 
dowiedziałem się o problemie ze 
wzrokiem. Teraz jeżdżę z dużo 
większym komfortem.

Daniel Sieńko

Zmiany w przepisach 
dotyczących prawa jazdy 
seniorów: wyjaśnienia od 

dyrektora WORD Białystok

PODCZAS SZKOLENIA SENIORÓW PRZEPROWADZONEGO W 
AUGUSTOWIE PRZEZ WORD BIAŁYSTOK MIELIŚMY OKAZJĘ GOŚCIĆ 

DYREKTORA WORD W BIAŁYMSTOKU, PRZEMYSŁAWA ADAMA 
SAROŚKA.

Istnieje przepis, który 
mówi, że osoby po 
osiągnięciu pewnego 
wieku mogą być 
skierowane na dodatkowe 
badania. To nie oznacza 
konieczności powtarzania 
kursu na prawo jazdy.

Czasami 
wystarczy 
zmiana okularów 
lub nowe leki, 
które poprawią 
zdolności 
kierowcy.

Kwesta odbywać się będzie 1 
listopada 2023 roku. Na cmentarzu 
kwestować będą znani augustowianie, 
przedstawiciele władz miejskich 
i powiatowych, ludzie kultury, 
nauczyciele i wolontariusze. Pieniądze 
zebrane podczas akcji przeznaczone 
zostaną na ratowanie najbardziej 
cennych zabytkowych mogił, 
znajdujących się na augustowskim 
cmentarzu. Za dotychczas zebrane 
fundusze odnowionych zostało 
kilkadziesiąt pomników i krzyży 
nagrobnych. 

Zapraszamy do wspólnego 
działania dla ocalenia dziedzictwa: 
Zaduszki Patriotyczne i Kwesta 
2023
-Kwestę organizujemy już po raz 
piętnasty i za każdym razem 
spotykamy się z bardzo pozytywnym 

odbiorem. Augustowianie zawsze 
bardzo chętnie przekazują datki. Z 
roku na rok udaje nam się zebrać 
coraz większe pieniądze i dzięki temu 
ocalić od zapomnienia zabytkowe 
nagrobki, będące dziedzictwem 
historii naszego miasta. Dziękujemy 
bardzo za dotychczasowy dar serca i 
zapraszamy do udziału w tegorocznej 
kweście -mówi Barbara Koronkiewicz, 
dyrektor II LO w Augustowie. 
Dzień przed Świętem Zmarłych, 30 
października, o godz. 13.00 w auli II 
LO, a tuż po święcie, 2 listopada, o 
godz. 17.00  w Miejskim Domu Kultury  
zobaczymy  Zaduszki Patriotyczne. Na 
to wydarzenie artystyczne zaprasza 
grupa teatralna Antrakt z II LO we 
współpracy z Klubem Historycznym 
im. Armii Krajowej i Miejskim Domem 
Kultury.

Beata Perzanowska 

XV Kwesta na Rzecz 
Ratowania Zabytkowych 

Nagrobków w Augustowie: 
inicjatywa społeczności II LO

SPOŁECZNOŚĆ II LICEUM OGÓLNOKSZTAŁCĄCEGO W AUGUSTOWIE 
IM. POLONII I POLAKÓW NA ŚWIECIE, KLUB HISTORYCZNY IM. ARMII 

KRAJOWEJ I PARAFIA NAJŚWIĘTSZEGO SERCA JEZUSOWEGO 
SERDECZNIE ZAPRASZAJĄ WSZYSTKICH MIESZKAŃCÓW 

AUGUSTOWA DO UDZIAŁU W XV KWEŚCIE NA RZECZ RATOWANIA 
ZABYTKOWYCH NAGROBKÓW NA AUGUSTOWSKIM CMENTARZU. 

OBWIESZCZENIE  
o wszczęciu postępowania administracyjnego 

 
 Zgodnie z art. 49 i art. 61 § 4 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity Dz. U. z 2023 r. poz. 775 z późn. zm.) oraz art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 
kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych 
(tekst jednolity Dz. U. z 2023 r., poz. 162) 
 

zawiadamiam 
 

że na wniosek z dnia 25.09.2023 r., Wójta Gminy Bargłów Kościelny reprezentowanego przez Pana Wojciecha 
Grzybowskiego zostało wszczęte postępowanie administracyjne w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu na 
realizację inwestycji drogowej: „Rozbudowa i przebudowa drogi nr 135509B Dreństwo – Bułkowizna” w 
zakresie: rozbudowy i przebudowy drogi utwardzonej o nawierzchni bitumicznej o szerokości jezdni 4,50 – 7,55 
m z poboczami o szerokości od 0,75 m do 1,00 m, przebudowy skrzyżowania z drogą powiatową, budowy i 
przebudowy zjazdów indywidualnych i publicznych o nawierzchni bitumicznej, przebudowy przepustu oraz 
reprofilacji i umocnienia cieku wodnego na wlocie i wylocie z przepustu, rozbiórki kolidującej sieci 
telekomunikacyjnej, przebudowy i zabezpieczenia istniejącej sieci telekomunikacyjnej oraz wycinki drzew 
kolidujących z inwestycją. Inwestycja usytuowana będzie na działkach drogowych nr ewid.: 287, 288/2, 288/1 
obręb Dreństwo, oraz na działkach, które powstaną w wyniku podziału działek tj: 
obręb Dreństwo: 
121/3 o powierzchni 0,0461 ha (z podziału dz. 121/1 na dz. nr 121/3 i 121/4), 
120/5 o powierzchni 0,0648 ha (z podziału dz. 120/1 na dz. nr 120/5 i 120/6), 
122/1 o powierzchni 0,0480 ha (z podziału dz. 122 na dz. nr 122/1 i 122/2), 
123/1 o powierzchni 0,0230 ha (z podziału dz. 123 na dz. nr 123/1 i 123/2), 
131/4 o powierzchni 0,0696 ha (z podziału dz. 131/2 na dz. nr 131/4 i 131/5), 
132/3 o powierzchni 0,0170 ha (z podziału dz. 132/2 na dz. nr 132/3 i 132/4), 
133/12 o powierzchni 0,0130 ha (z podziału dz. 133/7 na dz. nr 133/12 i 133/13), 
133/14 o powierzchni 0,0112 ha (z podziału dz. 133/8 na dz. nr 133/14 i 133/15), 
133/16 o powierzchni 0,0063 ha (z podziału dz. 133/9 na dz. nr 133/16 i 133/17), 
133/18 o powierzchni 0,0022 ha (z podziału dz. 133/11 na dz. nr 133/18 i 133/19), 
131/6 o powierzchni 0,0057 ha (z podziału dz. 131/3 na dz. nr 131/6 i 131/7), 
133/20 o powierzchni 0,0274 ha (z podziału dz. 133/10 na dz. nr 133/20 i 133/21), 
130/1 o powierzchni 0,0221 ha (z podziału dz. 130 na dz. nr 130/1 i 130/2), 
(działki oznaczone tłustym drukiem są przeznaczone do włączenia w pas drogi publicznej), 
na działkach, na których zachodzi konieczność czasowego zajęcia terenu nr ewid.: 
- 334 obręb Dreństwo w celu dostosowania wysokościowego skrzyżowania z drogą powiatową nr 1212B; 
- 120/6 (z podziału dz. 120/1), 121/4 ( z podziału dz. 121/1), 122/2 (z podziału dz. 122), 123/2 (z podziału dz. 
123), 131/5 (z podziału dz. 131/2), 132/4 (z podziału dz. 132/2), 133/13 (z podziału dz. 133/7), 133/15 (z podziału 
dz. 133/8), 133/17 (z podziału dz. 133/9), 133/19 (z podziału dz. 133/11), 131/7 (z podziału dz. 131/3), 133/21 (z 
podziału dz. 133/10), 130/2 (z podziału dz. 130) obręb Dreństwo w celu dostosowania wysokościowego zjazdów; 
- 343 obręb Dreństwo w celu przebudowy przepustu z kręgów betonowych na przepust z rur PEHD. 
 Zgodnie z art. 49 Kpa, informuję, iż zawiadomienie uważa się za dokonane po upływie 14 dni od daty 
podania niniejszego obwieszczenia do publicznej wiadomości tj. od daty ukazania się obwieszczenia na tablicy 
ogłoszeń, stronie internetowej (BIP) Starostwa Powiatowego w Augustowie, na tablicy ogłoszeń i stronie 
internetowej Urzędu Gminy Bargłów Kościelny oraz w prasie lokalnej Przegląd Powiatowy w Augustowie. 
Obwieszczenie umieszczono w prasie w dniu 26.10.2023r., na tablicach ogłoszeń i na stronach 
internetowych w dniach od 26.10.2023 r. do 09.11.2023 r.. 
 Stosownie do art. 10 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania administracyjnego 
informuję, że strony postępowania mogą zapoznać się ze zgromadzonymi materiałami w tej sprawie i 
dokumentacją techniczną oraz zgłaszać uwagi do zebranych materiałów w Wydziale Architektury i Budownictwa 
Starostwa Powiatowego w Augustowie przy ul. 3-Maja 29 w pokoju nr 13 od poniedziałku do piątku w godzinach 
od 730 - 1500  w terminie do dnia 16.11.2023 r. 
 
 
 
 
 
 
A/a 



16 P R Z E G L Ą D  P O W I A T O W Y  Ł Ą C Z Y M Y  A U G U S T Ó W  26 PAŹDZIERNIKA 2023 R.DZIENNIKPOWIATOWY.PL

PRENUMERATA
Nie czekaj - zamów prenumeratę 

Przeglądu Powiatowego już dziś i ciesz 
się najlepszymi treściami przez cały 

rok!

Wystarczy wykonać odpowiedniej 
sumy przelew na nasze konto: 

04 2030 0045 1110 0000 0072 4720

Oto cennik 
prenumeraty z 

dostarczeniem do 
Twojego domu:

18 złotych
miesięcznie 

lub 
200 złotych 

rocznie.

Jeśli wolisz 
odebrać gazetę 

w redakcji, cena 
wynosi:

14 złotych
miesięcznie 

lub 
165 złotych rocznie.

Cena pojedynczego wydania zaczyna 
się zatem od 3,30 zł. 

W opisie przelewu należy podać 
adres, pod który winna być 

dostarczana gazeta.

Dla miłośników cyfrowej lektury 
polecamy dostęp do treści PREMIUM 

na naszym portalu. Znajdziesz tam 
te same artykuły, które ukazują się w 

wersji papierowej, ale bez reklam.

Aby nabyć dostęp do wersji PREMIUM, 
wystarczy odwiedzić stronę:

www.dziennikpowiatowy.pl
i przejść do zakładki PREMIUM.

Życzymy przyjemnej lektury!

Krzysztof Przekop
Redaktor Naczelny

Najważniejsze czynniki 
wysokiej frekwencji w 

polskich wyborach 2023

Co zmotywowało Polaków do aż tak 
dużego wzięcia udziału w wyborach? 
W oparciu o wypowiedzi mieszkańców 
Augustowa i okolic, opinii internautów 
i własne przemyślenia postaram się 
znaleźć najtrafniejszą odpowiedź na te 
pytanie.  

Zwiększanie frekwencji poprzez 
mobilizację społeczną
Pierwszym i najczęściej powtarzanym 
powodem jest niezadowolenie 
z obecnej władzy i sytuacji 
ekonomicznej wywołanej przez 
nieprawidłowe decyzje rządzących. 
Ludzie są niezadowoleni z obecnych 
cen produktów i usług i chcą to 
zmienić. Drugą przyczyną najwyższej 
frekwencji, jest świadomość 
obywatelska i ogólne zrozumienie, że 
każdy głos ma znaczenie. Wielu ludzi 
po 20. i 30. roku życia, którzy nigdy nie 
głosowali, w tym roku poszli do urn po 
raz pierwszy i byli z tego niezwykle 
dumni. Trzecim powodem, według 
mnie, jest efekt reakcji łańcuchowej, 
wywołany przez zmotywowanych 
wyborców, którzy pociągnęli ze 
sobą 2-3 bliskich na wybory, co 

W WYBORACH PARLAMENTARNYCH 2023 SPOTKALIŚMY SIĘ Z REKORDOWĄ FREKWENCJĄ, SIĘGAJĄCĄ 
PRAWIE 74%. DO TEJ PORY PIERWSZE MIEJSCE FREKWENCYJNE ZAJMOWAŁY WYBORY OBALAJĄCE 
KOMUNĘ W 1989 ROKU Z WYNIKIEM PRAWIE 63%. WARTO TEŻ DODAĆ, ŻE PRÓG 50% FREKWENCJI 

PRZEKROCZYLIŚMY CZTEROKROTNIE: W 1993, 2007, 2015 I 2019 ROKU.

znacznie zwiększyło ilość głosujących. 
Zwiększona frekwencja ludzi chcących 
pokonać obecny rząd, poruszyła 
również obrońców obecnego systemu, 
którzy na wieść o dużym ruchu 
opozycyjnym zostali zmuszeni do 
głosowania w obronie swoich racji 
politycznych. Ostatnim, ale niemniej 
ważnym z głównych powodów 
stojących za wysoką frekwencją, jest 
wszechobecna medialna namowa 
do pójścia na wybory i obiektywna 
promocja latarnika wyborczego, który 
istnieje od 2005 roku, choć większość 
z nas dowiedziała się o nim dopiero 
niedawno. 

Wypowiedzi kilku augustowian 
„Tegoroczne wybory były moimi 
pierwszymi, na które poszłam. Jestem 
młodą kobietą, która wchodzi w 
dorosłe życie, a wcześniejsza sytuacja 
polityczna nie dawała młodym ludziom 
możliwości na rozwój. Program partii, 
na którą głosowałam, w większości 
pokrywa się z moimi poglądami. 
Wiem, że frekwencja na tegorocznych 
wyborach była bardzo wysoka i jestem 
z tego bardzo dumna.” -powiedziała 

dwudziestoletnia mieszkanka 
Augustowa. 

„To był mój pierwszy raz na wyborach. 
Byłam bardzo podekscytowana, 
czułam się jak honorowy obywatel. 
Zmotywował mnie fakt, że są to bardzo 
ważne wybory. Jest to jakaś szansa 
na zmiany sytuacji w kraju i mam 
nadzieje, że na lepsze. Jestem osobą 
z młodego pokolenia, która nie boi się 
zmian i chce walczyć o lepsze jutro dla 
swoich dzieci.” -Roksana Bańkowska, 
lat 27.

„Wcześniej nie chodziłem na wybory, 
bo nie widziałem sensu, żeby mój jeden 
głos cokolwiek zmienił. Dojrzałem 
politycznie jako obywatel. Najwięcej 
odwagi do zmiany myślenia wywołała 
obiektywna kampania zachęcająca do 
wzięcia udziału w głosowaniu, zamiast 
namawiania na głosowanie konkretnie 
na kogoś. Dzięki temu dało mi to wiarę 
w wartość mojego głosu.” - 34-letni 
augustowianin. 

Daniel Sieńko


